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Držíte v rukách ďalšie čís-
lo Ľupčianskych zvestí a iste 
neuniklo vašej pozornosti, 
že sú akési iné. Farebný ná-
zov (pripomínam, že modrá 
a žltá sú farbami našej obce), 
iné písmo, nová grafika, text 
usporiadaný do viacerých 
stĺpcov. Názory na zmeny sa 
môžu rôzniť. Jedni poviete, 
načo vymýšľať niečo nové, 
veď to, čo tu bolo, fungovalo 
a zvykli sme si. Iní poviete, 
konečne, veď už bol čas na 
nejakú zmenu, páči sa nám 
to. No a možno sa nájdu aj 
takí, ktorí povedia - V po-
riadku, môže byť, ale čo ďa-
lej, Premaľovať „fasádu“, ak 
nedôjde aj k zmene „interié-
ru“ by bolo málo. A presne 
o to ide. Rozšírená rada Ľup-
čianskych zvestí vám chce 
ponúknuť nielen nový vizuál 
novín, ale predovšetkým ich 
obsah. A či a aká je tu zme-
na, posúďte sami. Úprimnou 
snahou zostavovateľov tohto 
čísla bolo a do budúcnosti 
zostáva priniesť vám viac 
informácií zo života obce. 

Chceme robiť a urobiť novi-
ny aktuálnejšími, zaujíma-
vejšími, pútavejšími. Skrát-
ka, aby v nich bolo čím viac 
takých príspevkov, ktoré sa 
oplatí prečítať. A ak sa poda-
rí obsah napĺňať aj za vašej 
aktívnej účasti, bude to su-
per. Veď tém okolo nás je ne-
úrekom.  Chce to len trochu 
odvahy a trochu práce. Preto 
– nebojte sa a píšte. O tom, 
čo sa páči, aj o tom, s čím 
nie ste spokojní. A pridajte 
nejakú úvahu, zamyslenie, 
všeobecne užitočnú radu, 
básničku či krátku poviedku. 
Garantujeme vám, že vaše 
príspevky, pokiaľ nebudú 
osočovať, tvrdiť nepravdu, 
zavádzať, či inak niekomu 
ubližovať, radi uverejníme. 
Aby sme spoločnými silami 
naplnili myšlienku, ktorá 
stála pri zrode našich novín 
a je napísaná na prvej strane 
každého čísla. Totiž, že sú 
novinami pre obyvateľov, 
rodákov a priateľov obce 
Slovenská Ľupča.

Milan Bruchánik

Vážení čitatelia!

Pekné sviatky, šťastnú zhodu, 
ženám čerstvú, sviežu vodu! 
Mužom tiež nech sladko je, 
nech si prídu na svoje... 

želajú členovia redakčnej rady Ľupčianskych zvestí

Téma - referendum

Pokračovanie na str. 2   u

Aký zámer mala firma 
Pepas s.r.o.?

V marci 2011 informovali 
zástupcovia firmy Pepas s.r.o. 
Slovenská Ľupča na zasad-
nutí OZ poslancov o zámere 
postaviť v zmysle platného 
územného plánu na parcele, 
ktorá je známa pod názvom 
detské ihrisko na Mierovej 
ulici, polyfunkčný dom. 

Tak, ako na tomto zasad-
nutí uviedli, boli oslovení 
družstvom Coop Jednota 
s investičným zámerom rea-

lizácie predajne. Preto firma 
prijala ponuku na vykonanie 
inžinierskej činnosti a predlo-
žila na obec investičný zámer. 
Poverenie na zastupovanie 
v inžinierskej činnosti pri-
niesla na toto zasadnutie po-
verená pracovníčka firmy Pe-
pas s.r.o. Pri realizácii by išlo 
o nízkopodlažný polyfunkčný 
objekt s umiestnením pre-
dajne potravín na prízemí 
a kancelárskych i bytových 
priestorov na poschodí. Pred-
ložené osadenie objektu sa 
nedotýka existujúcej zelenej 
plochy s kovovými konštruk-

ciami pre deti. Zároveň po-
tvrdili možnosť podmieniť 
výstavbu objektu zo strany 
obce úpravou a dobudovaním 
existujúceho detského ihriska 
na modernejší a bezpečnejší 
priestor pre deti. Pre objektív-
nosť uvádzame, že prípadná 
výstavba nebola nikdy spojená 
s výstavbou garáží, len s nevy-
hnutným parkovaním pred 
objektom a tiež otvorenie pre-
dajne COOP Jednota v tomto 
objekte predstavitelia tejto 
spoločnosti nepodmieňova-
li zrušením predajne COOP 
Jednota na Dolnej ulici. 

,,Je veľkonočné ráno. Pre 
teba vstal Pán z mŕtvych. Pre-
buď sa, nie si sám! V tvojich 
rukách je potvrdenie alebo vy-
vrátenie svedectva, že Kristus 
je Svetlo, Život, Víťazstvo. Aj 
ty stojíš pred odvaleným ka-
meňom. Je veľkonočné ráno. 
On bojoval za nás a jeho víťaz-
stvo je aj naším víťazstvom. 
Radujme sa z neho." Takto sa 
k nám prihovára Vojtech Cikr-
le vo svojej knihe: Ne já, ale ty. 
Veľkonočné sviatky sú pre nás 
kresťanov sviatkami života, 
ktorý je silnejší než smrť. Pre-
tože Otec nenechal svojho syna 
v smrti, máme aj my všetci prá-
vo veriť životu. Ako však vyze-
rá ten život s Kristom a v Kris-
tovi? Čo je to život? Je azda 
toto život - ráno vstať, keď 
zazvoní budík, potom toaleta, 
raňajky, cesta do práce z prá-
ce, televízor, toaleta a spánok. 
A zajtra opäť to isté......  Je to 
ľudský život? Žiť je viac než 
byť. Život je Boží dar. Môj ži-

vot od počiatku rastie, rozvíja 
sa, prekvitá a aj v starobe stále 
viac bohatne. K daru života 
patrí aj plodnosť. Môže sa odo-
vzdávať ďalej materstvom, ot-
covstvom, či už telesným alebo 
duchovným. Takýmto darom je 
ľudský život, ale patrí k nemu 
ešte jedno. Máme ho žiť v spo-
ločenstve, život nechce zostať 
sám, osamelý.Už na prvých 
stránkach Biblie sa píše: ,,Nie 
je dobré človeku samotnému."  
Žiť v spoločenstve znamená 
zdieľanie radostí, skúseností, 
je to vzájomná výpomoc. Žiť 
to znamená blížiť sa každým 
ranným prebudením o krôčik 
k smrti. Žiť to znamená stále 
niečo opúšťať, lúčiť sa. Aby 
som mohol dosiahnuť toto, mu-

sel som iné opustiť. Aby som 
mohol stáť na tomto mieste, 
musel som iné opustiť. Každé 
lúčenie je tak trochu i smrťou. 
Pán Ježiš sa musel vzdať živo-
ta, zomrieť, aby sme my mohli 
žiť. Ježišovo zmŕtvychvstanie 
je tak pre nás pozvaním k ži-
votu v plnosti. Veľkonočné 
sviatky nám ponúkajú zároveň 
príležitosť hlbšie pochopiť čo 
je to ľudský život. Je to plnosť 
zážitkov, snov, radostí. Je to 
plodné obdarovanie iných. 
Je to spoločenstvo s druhými 
v láske. Je to aj nesenie boles-
ti a trápení, prijatie smrti ako 
brány do života. A tak mojim 
Veľkonočným prianím pre Vás 
je: Aby ste mali život. Aby ste 
ho žili naplno a bohato. Aby 
ste žili s Kristom, s Kristom zo-
mierali a s Kristom aj vstali do 
Otcovej slávy. To vám všetkým 
prajem i zároveň vyprosujem 
od zmŕtvychvstalého Krista.

 Mgr. Peter Ivanič
      dekan

Prianie k Veľkonočným sviatkom

1 4 .  r o č n í k
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AKTUÁLNE V OBCI
 
Aký zámer mal petičný 
výbor? 

Presné znenie petície  
bolo „Za uchovanie zelenej 
plochy v obci“

Podpísaní obyvatelia 
v uvedenej petícii
- žiadajú OZ o zrušenie 
uznesenia č. 63/2011, kto-
rým schválilo zámer predať 
pozemky zapísané na LV č. 
2408 a to parcely C KN č. 
221/1 a 216/1
- žiadajú zriadenie väčšieho 
detského ihriska a miesta 
pre oddych a šport s vhod-
nou zeleňou (napr. dráhu 
pre kolieskové korčule, lavič-
ky, altánok) na parcelách č. 
221/1 , 216/1 a 222.

O oboch zámeroch, roz-
hodnutí poslancov ako aj 
o názore Jána Vajdu a Ladi-
slava Klementa ako zástup-
cov petičného výboru už 
bolo popísané veľa. Často 
nie celkom pravdivo a ob-
jektívne. Niektoré veci však 
treba uviesť na pravú mie-
ru objektívne bez vnášania 
emócií a súkromných názo-
rov. V prvom rade nie je 
pravda, že obec nemusí 
vypísať referendum, ak 
zruší zámer výstavby po-
lyfunkčného domu, ako je 
uvedené v nedávno doru-
čenom občasníku petič-
ného výboru.

Každý petičný výbor musí 
pri organizovaní petície po-

čítať aj s tým, že bude po-
trebné referendum, a teda aj 
vyvolané náklady z rozpočtu 
obce. Toto tvrdenie si môže 
overiť každý občan v záko-
ne č. 369 Z.z. z roku 1990 
v platnom znení v paragrafe 
11a odst.1c. Tento predpis 
hovorí, kedy obec vyhlá-
si referendum. V žiadnom 
predpise sa nehovorí, kedy 
ho nemusí vyhlásiť. Z uve-
deného vyplýva, že ak ide 
o petíciu skupiny obyvateľov 
obce aspoň 30% oprávne-
ných voličov, obecné zastu-
piteľstvo vyhlási miestne 
referendum. Čiže tu už nie 
je možnosť áno alebo nie, 
ale povinnosť referendum 
vyhlásiť. A má to aj logiku, 
pretože tu ostalo tých 70% 
oprávnených voličov, ktorí 
petíciu nepodpísali. Obec 
teda nemôže zrušiť poža-
dovaný zámer a vyhovieť 
jednej skupine občanov. 
Tá druhá skupina  by tiež 
mohla zorganizovať petíciu 
za uskutočnenie tohto zá-
meru... Preto je spravodlivé 
referendum na vyjadrenie 
názoru všetkých .

Čo sa týka protestu 
prokurátora, tento napadol 
nasledovné:

1. obec nevypísala referen-
dum v stanovenom čase po 
odovzdaní petície
2. uznesenia, ktoré sa týkali 
schvaľovania predaja majet-

ku podľa zákona o majetku 
obcí č.138/1991 paragraf 9a, 
kde má obec možnosť postu-
povať tromi spôsobmi. Po-
slanci si vybrali jeden z nich 
a to verejnú obchodnú súťaž, 
kde sa môže prihlásiť každý 
záujemca. Celý proces prebie-
hal v zmysle tohto predpisu, 
avšak v konečnej fáze bolo 
v uznesení omylom uvedené 
nesprávne písmeno pod tým-
to paragrafom, hoci z celého 
postupu je jasné, že sa postu-
povalo podľa písmena a a nie 
písmena uvedeného v uzne-
sení. Išlo bohužiaľ o preklep, 
ktorý sa nemal stať, ale je 
možné túto chybu opraviť.

Takže to je podstata pro-
testu prokurátora. Každý si 
ho môže prečítať na verejnej 
nástenke a overiť, nechcela 
som to rozpisovať odborne 
a zaťažovať občanov odbor-
nými citáciami. 

Rozhodovanie poslancov

Ako zamestnanec a vedúca 
úradu mám povinnosť zú-
častňovať sa na zasadnutiach 
obecného zastupiteľstva. 
Prvýkrát bol zámer firmy 
Pepas, s.r.o. predstavený po-
slancom v marci 2011, kedy 
prišla poverená pracovníčka 
firmy so splnomocnením od 
COOP Jednota pre zastupo-
vanie v oblasti inžinierskej 
činnosti. Sedela vedľa mňa, 
takže toto môžem zodpoved-
ne potvrdiť. Prejednávaniu 
na zasadnutí predchádzalo 
posudzovanie v stavebnej ko-
misii, ktorá je zložená z po-
slancov, zamestnancov a tiež 
občanov našej obce. Každú 
žiadosť posúdia po odbornej 
stránke tak, aby nebol poru-
šený zákon. Či už stavebný, 
alebo o majetku obcí a všetky 
súvisiace predpisy. Až potom 

sa  každá žiadosť predkladá 
poslancom s odporúčaním 
komisie.Tento zámer bol ešte 
niekoľkokrát na zastupiteľ-
stve hodnotený a nie je prav-
da, že bola snaha poslancov 
urýchlene ho schváliť. Bola 
som prítomná na všetkých 
zasadnutiach a mala som 
možnosť sledovať rozhodo-
vanie poslancov. Na týchto 
zasadnutiach zástupcovia 
petičného výboru až do júla 
– augusta neboli. Môžem 
teda nezávisle a zodpovedne 
povedať, že rozhodovanie 
nebolo jednoduché. Každý 
z poslancov prehodnocoval 
všetky pre a proti tohto zá-
meru. Konalo sa veľa diskusií 
aj výmeny názorov. Každý 
k svojmu hlasovaniu pristu-
poval zodpovedne, nie aro-
gantne, ale so zámerom, že 
táto lokalita je husto obývaná 
a že snáď aj starším občanom 
aj mladým rodinám vychá-
dzajú v ústrety projektom, 
ktorého zámerom je vybudo-
vanie nízkopodlažného poly-
funkčného domu s potravi-
nami a s podmienkou úpravy 
a dobudovania jestvujúceho 
detského ihriska.   

Z uvedených dôvodov 
bude na najbližšom za-
sadnutí obecného zastu-
piteľstva vyhlásené refe-
rendum. O čase, mieste 
a spôsobe jeho vykonania 
budú občania informova-
ní obvyklým spôsobom.

Ivona DobišováPre objektivitu prikladáme situačný plán osadenia objektu

K minulému článku ,,Re-
ferendum obec neminie“ sa 
už nejak podrobne nechce-
me vyjadrovať. Minimálne 
tvrdenie ,,Prokurátor zrej-
me nezvážil dosah...“ pokla-

dáme za dosť odvážne, lebo 
spochybňuje úlohu proku-
ratúry ako orgánu štátneho 
dozoru. O tom si však každý 
viete urobiť svoj názor. Celé 
znenie protestu prokuráto-

ra je zverejené na úradnej 
tabuli a web stránke obce. 
Ale informácia uvedená 
na záver článku, že obecné 
zastupiteľstvo už zrušilo 
zámer odpredať obecný po-

zemok, je úplné klamstvo! 
Obecné zastupiteľstvo zru-
šilo len „formálne odklep-
nutie“ predaja pozemkov 
firme Pepas, avšak zámer 
odpredať ich a víťaz verejnej 
obchodnej súťaže – firma 
Pepas zostali stále platné! 
Jej zástupca uviedol, že 
majú naďalej záujem o od-
kúpenie pozemkov.

Ešte sme nič nevyhrali. 
Len sme oddialili odpredaj. 
Až referendom sa Defini-
tíVne určí zrušenie alebo 
nezrušenie zámeru na od-
predaj. Ak sa vám nepáči 
rozhodovanie poslancov, 
teraz máte možnosť vyjad-
riť svoj názor. Máte mož-
nosť podporiť ďalší betón 
do Ľupče alebo zeleň!

Petičný výbor

Petícia „Za uchovanie zelenej plochy v obci“

u  Pokračovanie zo str. 1

Petičný výbor žiada zriadenie väčšieho detského ihriska.

ZMENA
Vážení prispievatelia, vzhľa-

dom na fakt, že je našou snahou 
priniesť Ľupčianske zvesti našim 
obyvateľom do schránok v aktuál-
nom mesiaci čo najskôr, redakčná 
rada posúva termín dodania ma-
teriálov na 20. deň v príslušnom 
mesiaci. V mene redakčnej rady, 
preto prosím všetkých prispie-
vateľov do Ľupčianskych zvestí 
o dodržiavanie uzávierky. To 
však neznamená, že sa články 
musia prísť v tento deň. Budeme 
radi, ak budú prichádzať priebež-
ne, pretože noviny sa graficky 
spracúvajú tiež priebežne. Všetky 
príspevky prosíme zasielať mai-
lom na zvesti@slovenskalupca.sk, 
urýchli a zľahčí sa tak naša práca. 
Za pochopenie ďakujeme a tešíme 
sa na vaše príspevky a spoluprácu.  
S pozdravom za celú redakčnú radu

Ivona Dobišová, vedúca úradu
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Podľa informácie, ktorá 
bola predložená obecnému 
zastupiteľstvu, obec na 
základe upomienok počas 
prvých dvoch mesiacov 
tohto roku vyzbierala 
takmer 3000 eur na 
nedoplatkov za odvoz 
komunálneho odpadu. 
Problém však naďalej 
pretrváva v rómskej osade.

V mnohých prípadoch 
práve tam nie je možné 
vymáhať minuloročné ne-
doplatky ani na základe 
exekučných postupov, pre-
tože ide o rodiny, ktorým 
obec aj napriek nesplneniu 
si tejto občianskej povin-
nosti nemá na čo siahnuť. 
Situácia podľa slov kom-
petentných pracovníkov 

je v osade, ktorej obec na 
komunálny odpad prista-
vila kontajner, často kom-
plikovaná. Odpadky boli aj 
nedávno porozhadzované 
po celej ceste a niet toho, 
kto tento stav, ktorý mno-
hokrát zabraňuje prístupu 
aj autám do areálov okoli-
tých firiem, spôsobil. Je-
diné riešenie vidí obecné 
zastupiteľstvo v pristavení 
ďalšieho kontajnera a naj-
mä v aktívnom zapojení 
tých obyvateľov žijúcich 
v osade, ktorým na  rie-
šení daného stavu aspoň 
sčasti záleží. Prejavujú to 
pravidelným sťažovaním sa 
priamo u kompetentných, 
že sa o nich ,,nestarajú 
dostatočne“ a prichádzajú 
s nápadmi, ktorými by oni 

sami dlhodobo riešili ob-
hospodarovanie pristave-
ných kontajnerov na smeti. 
Obec teda zvažuje reálnu 
formu, ktorou aspoň čias-
točne motivačne zapojí do 
aktívneho riešenia problé-
mu práve týchto ľudí.

(ela)

Problém spoza Hrona Máme supermarket

AKTUÁLNE V OBCI

S blížiacim sa termínom 
začatia výstavby novej 
splaškovej kanalizácie 
a čističky odpadových vôd 
v obci rezonuje medzi 
občanmi daná téma čoraz 
častejšie. Ľudí zaujímajú 
pragmatické otázky: kedy 
sa s prácami začne a kde 
konkrétne, ako sa budú 
realizovať jednotlivé 
prípojky, či sú súčasťou 
projektu a ak nie, koľko 
ich to bude stáť. A tak 
sme kontaktovali všetkých 
kompetentných, ktorí 
s projektom a prácami 
spojenými s jeho realizá-
ciou, majú čosi spoločné.

Ľudia si od roku 2007, 
kedy sa obec na taký veľký 
projekt, akým je vybudo-
vanie kanalizácie a čističky, 
začala pripravovať, na infor-
mácie o výkopových prácach 
zvykli. Avšak tohtoročná 
jar, je už reálnym dátumom 
začatia prác. Podľa informá-
cií, ktoré sme sa dozvedeli 
priamo v Doprastave, firmy 
združené pod ich hlavičkou, 
ktoré budú realizovať vý-
stavbu v obci, čakajú iba na 
pokyn obecného úradu. Ten, 
hoci je pripravený konať, 
pokyn dať nemôže, nakoľ-
ko chýba jediné – odborný 
stavebný dozor, ktorý je 

v súčasnosti vyberaný v sú-
lade so zákonom o verej-
nom obstarávaní. Prečo to 
ale tak dlho trvá? Ako nám 
ozrejmil Peter Krnáč, kona-
teľ banskobystrickej firmy 
SQM, s.r.o., ktorá výber sta-
vebného dozoru na základe 
verejného obstarávania re-
alizuje, ide v podstate o le-
gislatívu, súvisiacu s nove-
lizáciou zákona o verejnom 
obstarávaní: ,,Až do konca 
januára nebolo vydané 
žiadne usmernenie, ktorým 
by sa mohli riadiť tí, ktorí 
dodávateľov vyberali podľa 
starej verzie zákona o verej-
nom obstarávaní. A keďže 
dnes už vieme, že postup sa 
akceptuje, zákonné lehoty, 
ktoré pri výbere musíme do-
držať,  platia v podstate od 
januára. To, čo vám môžem 

spresniť, je termín odovzda-
nia stavby, ktorý je podľa 
poslednej porady plánovaný 
na 15. apríla.“ Krnáč však 
ešte dodal: ,,Jediný faktor, 
ktorý by mohol začiatok 
prác ešte ohroziť, je situácia 
na ministerstve životného 
prostredia, kde sa čaká na 
výsledok nášho výberu a ich 
následné odsúhlasenie a vy-
danie povolenia. Nakoľko 
ide o obdobie zmien ria-
diacich pracovníkov, môže 
dôjsť k malým posunom.“ 

Čo teda obyvateľov čaká?

Ako uviedol starosta obce 
Ing. Miroslav Macák, akoná-
hle dostane obec do rúk po-
trebné doklady, do 5 dní sa 
musia výkopové práce začať. 
A dvojročný kolotoč, ktorý 

nie každému obyvateľovi 
obce prinesie úsmev na tvá-
ri, sa rozkrúti. ,,Je to ale po-
trebné. Prešli tým aj niekto-
ré obce v okolí. Dodávatelia 
prác sa zaviazali, že budú po-
stupovať tak, aby extrémne 
neobmedzili občanov, umož-
nili prejazd sanitiek, rozko-
pané časti obce prekryjú pro-
vizórne napríklad panelmi 
a zaviazali sa práce realizo-
vať tak, aby neboli ohrozené 
ani kultúrne aktivity obce,“ 
ubezpečil starosta, ktorý 
verí v toleranciu obyvate-
ľov. Na druhej strane podľa 
slov Marcela Štirbla, stav-
byvedúceho z Doprastavu 
Zvolen, práce sa začnú reali-
zovať na viacerých miestach 
v obci, pričom pôjde o cca 30 
metrové úseky, ktoré sa po 
položení novej kanalizácie 
opäť spojazdnia a bude sa 
postupovať rovnako ďalej, 
aby umožnili obyvateľom 
plnohodnotné fungovanie 
v obci. Sklady materiálu, 
sociálne zabezpečenie, ale aj 
dočasné kancelárie si zriadi 
Doprastav na konci Parti-
zánskej ulice v nezastavanej 
časti. ,,Treba vziať do úvahy 
fakt, že počas dvoch rokov 
pribudne v obci dvesto ro-
botníkov a my sme poža-
dovali o súčinnosť obecný 
úrad, obyvateľov, a žiadame 

o ústretovosť aj iné subjek-
ty obce a jej blízkeho okolia 
pri zabezpečení dočasného 
ubytovania a stravovania 
pre nich. Samozrejme, jed-
notlivé ponuky budeme po-
sudzovať v súlade s našími 
internými kritériami firmy,“ 
dodáva stavbyvedúci. 

Samotné prípojky z no-
vej splaškovej kanalizácie 
(pôvodná kanalizácia ostáva 
a bude slúžiť ako kanalizá-
cia na dažďovú vodu), budú 
budované až po hranicu ne-
hnuteľnosti, pričom domové 
kanalizačné prípojky budú 
riešené ako samostatný 
stavebný objekt majiteľom 
nehnuteľnosti. Podľa slov 
stavbyvedúceho firmy Do-
prastav, ak bude potrebné, 
nebránia sa tomu, že spravia 
obyvateľom službu v súlade 
s platným cenníkom a vybu-
dujú pripojenie aj cez súk-
romný pozemok. 

Spracovala Erika Lamperová

Spýtali sme sa...
iba pre informáciu priamo u stavbyvedúceho Do-

prastavu na možnosť pre obyvateľov, ktorí si nedo-
kážu pripojenie na novú kanalizáciu vybudovať svoj-
pomocne a chcú osloviť firmu, aby ich cez súkromný 
pozemok pripojila:

Cena za jeden meter kanalizačnej prípojky sa bude 
pohybovať od 40 do 44 € bez DPH v závislosti od hĺb-
ky výkopu. Práce, ktoré sú započítané v cene: výkop, 
lôžko, PVC materiál, montáž PVC, skúška tesnosti, 
obsyp, zásyp, zhutnenie.

Začne sa budovať kanalizácia v apríli?

Spoločnosť CBA Slovakia 
s.r.o., Lučenec v  súčasnos-
ti prevádzkuje 2 veľko-
obchodné sklady a viac 
ako 330 maloobchodných 
prevádzok po celom území 
SR, členených do malo-
obchodným reťazcov:
- CBA Potraviny,
-  Cent Supermarket CBA,
- Diskont CBA.

V Slovenskej Ľupči sme 
otvorili v poradí už siedmu 
prevádzku CENT Supermar-
ket CBA. Dôraz kladieme 
hlavne na čerstvosť pečiva, 
zeleniny, ovocia, lahôdok 
a pod. Živým a aktívnym 
marketingom chceme oslo-
viť široké spektrum zákazní-
kov. Cent Supermarket CBA 
upúta aj logom a pestrým 
dizajnom. Veríme, že i v Slo-
venskej Ľupči získa tento 
formát veľa spokoj-
ných zákaz-
níkov.
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V týchto dňoch pribudne pre 
občanov Slovenskej Ľupče 
a okolitých dedín v priesto-
roch Zdravotného strediska 
nová služba - očná optika. 
Občania takto za službami 
spojenými s prevádzkou 
optiky už nebudú musieť 
cestovať do Banskej Bystri-
ce. O nových možnostiach, 
otváracích časoch a samo-
zrejme aj o výhodách sme 
sa porozprávali so Zuzanou 
Ďurkovičovou, konateľkou 
očnej optiky SICILY.

Kedy má človek navští-
viť oftalmológa a čo všet-
ko treba sledovať, aby 
sme včas zbadali, že oči 
potrebujú pomoc? 

Ako všeobecne je dôležitá 
aj pri starostlivosti o zrak pre-
vencia. Zdravý človek väčši-
nou oftalmológa nevyhľadáva 
zhruba do štyridsiatky. Sú 
prípady, najmä pri cukrovke, 
vysokom krvnom tlaku, prí-
padne ak sa v rodine vyskytu-
jú dedične ochorenia očí ako 
glaukóm (zelený zákal) alebo 

iné ochorenia, mala by sa pre-
ventívna prehliadka u oftal-
mológa absolvovať aspoň kaž-
dý druhý rok. Po štyridsiatke 
začínajú mať problémy s vi-
dením na blízko aj ľudia, ktorí 
dovtedy okuliare nenosili, čo 
je spôsobené ochabovaním 
akomodačného aparátu. Rie-
šením sú okuliare na čítanie. 
Alebo, zľahčene povedané, 
odďaľovanie textu koľko ruky 
dovolia. 

Čo všetko bude mož-
né absolvovať vo vašich 
priestoroch optiky, aké 
odborné služby, prípadne 
vyšetrenia, ponúkate? 

V našej očnej optike sa 
bude vykonávať objektívne 
a subjektívne vyšetrovanie 
zrakovej ostrosti na diaľku 
aj na blízko, ale aj podľa po-
žiadaviek zákazníkov na ich 
špecifickú pracovnú vzdiale-
nosť. Vyšetrenie vykonáva 
špecialista v obore optomet-
rie. Odborný personál odpo-
ručí najefektívnejší variant 
korekcie zrakovej chyby. Vy-
hotovenie optickej pomôcky 

v najkratšom možnom čase 
je samozrejmosťou. Okrem 
toho poskytujeme servis 
a opravy okuliarov. 

Ako bude optika otvo-
rená a kedy sa budú reali-
zovať lekárske, prípadne 
iné odborné vyšetrenia 
zraku?

Naša optika bude otvore-
ná od 8.00 do 15.00 a v stre-
du do 17.00. Zatiaľ plánu-
jeme robiť vyšetrenia zraku 
len v stredu. Prípadne podľa 
záujmu aj v iné dni.

Je možné, že občania 
Slovenskej Ľupče budú 
pri návšteve a využívaní 
služieb nejako zvýhod-
ňovaní?

Naša očná optika posky-
tuje viacero zvýhodnení pre 
našich klientov, ako je na-
príklad akcia, kedy pri kúpe 
rámu dostanete korekčné 
sklá v hodnote 30 Eur grátis, 
ďalej máme rodinné zľavy 
pri kúpe viacerých okuliarov 
v rámci rodiny časovo neob-
medzené, či 10 % -né zľavy 
pre deti a dôchodcov.     (ela)

Počnúc novým rokom sa do 
kresla riaditeľa OO PZ v Slo-
venskej Ľupči posadil nový 
riaditeľ. Stal sa ním major Pe-
ter Mažáry a jeho zástupcom 
sa stal kapitán Ivan kamzík. 
Novému riaditeľovi sa naša 
redakcia chce týmto poďakovať 
za ústretovosť, pretože odteraz 
bude informáciami o ich 
práci pravidelne prispievať 
do policajného okienka.

Hádky a susedské spory

Príslušníci OO PZ v Slo-
venskej Ľupči od začiatku 
roka 2012 evidujú v územ-
nom obvode obce jeden prie-
stupok proti majetku, ktorý 
je v štádiu objasňovania, 
jeden priestupok proti bez-
pečnosti a plynulosti cestnej 
premávky - jazda pod vply-
vom alkoholu a osem prie-
stupkov proti občianskemu 
spolunažívaniu. Sedem 
z nich bolo odovzdaných 
správnemu orgánu na pre-
jednanie a jeden je v štádiu 
objasňovania. V prevažnej 

miere ide o hádky, susedské 
spory, schválnosti a drobné 
ublíženia na zdraví. 

Dopravné nehody

Počas tohtoročných prvých 
zimných mesiacov došlo na 
území OO PZ Slovenská Ľup-
ča k siedmim dopravným ne-
hodám, pri ktorých bolo ľahko 
zranených osem osôb. Jedna 
osoba utrpela ťažké zranenie. 
Väčšinou išlo o nehody na 
hlavnej ceste medzi našou ob-
cou a Medzibrodom. Ostatné 
dve nehody boli na Strelní-
koch a v katastri obcí Priechod 
- Baláže. Mesiac marec, v čase 
uzávierky Ľupčianskych zves-
tí, bol zatiaľ bez nehody.

Trestné činy, vlámania, 
krádeže

Od začiatku roka 2012 
prijali príslušníci OO PZ 
Slovenská Ľupča spolu 
11 trestných oznámení 
o spáchaní trestného činu. 
V dvoch prípadoch sa jedná 

o podozrenie z trestného 
činu nebezpečného vyhrá-
žania sa, v jednom prípade 
o podozrenie z trestného 
činu obmedzovania osobnej 
slobody. Policajti riešili 4 
vlámania sa do rekreačných 
chát, novinového stánku 
a skladov, ktoré zlodeji vy-
kradli. V jednom prípade 
riešili krádež peňaženky 
v miestnom pohostinstve 
a v troch prípadoch neo-
právnený odber elektrickej 
energie. V piatich prípadoch 
už páchatelia boli obvinení 
z trestnej činnosti.

užitočné telefónne čísla:

Stála služba OO PZ Slov. 
Ľupča   . . . .  0961 603 900
Polícia  . . . . . . . . . . . . .  158

(ela)

Policajné okienko

Oči vyšetria už aj v Ľupči

Na naše poslanecké stolič-
ky zasadlo v januári 2011 
deväť poslancov. Požiadali 
sme ich, aby zhodnotili rok 
svojej poslaneckej práce 
a ako prvého sme oslovili 
Jozefa Polievku, ktorý vo 
voľbách získal od občanov 
najviac hlasov – 643. 

Čím sa v uplynulom 
roku zaoberala komisia, 
ktorej ste predsedom?

Som predsedom komi-
sie pre životné prostredie 
a verejný poriadok a veci, 
ktoré sme riešili, boli rôzne. 
Boli to problémy občian-
skeho spolunažívania, su-
sedské spory, nepovolené 
parkovanie na trávnatých 
plochách, sťažnosti obča-
nov na rušenie nočného 
pokoja v pohostinských 
zariadeniach. Všímame si 
aj  rozširovanie výroby v už 
existujúcich  prevádzkach a  
hlavne ich vplyv na životné 
prostredie, vykonali sme 
v nich niekoľko kontrol. Na 
základe podnetu občanov 
sa našej komisii podarilo 
zostaviť Všeobecne záväz-
né nariadenie obce o cho-
ve hospodárskych zvierat, 
ktoré by malo byť odrazo-
vým mostíkom pri riešení 
susedských sporov. Zaobe-
rali sme sa tiež prevádzkou 
Cafe Galaxy, ale na podnet 
jedného nášho spoluobčana  
riešenie prebral prokurátor. 

Čo plánujete robiť 
s nezodpovednými psíč-
karmi?                                                                       

Psíčkari – problém 
dnešnej doby. Ľudia by si už 
konečne mali uvedomiť, že 
po domácich miláčikoch sa 
upratuje nielen doma, ale aj 

vonku, veď preto ich volá-
me miláčikmi. Nepomáhajú 
články v ĽZ, priame upozor-
nenia, ani zvýšenie poplat-
ku za psa, či prídel vrecúšok 
na psie exkrementy. Možno 
verejné pranierovanie neja-
kého prichyteného psíčkara 
so svojím miláčikom...

Čo je nové vo vašej 
práci poslanca v tomto 
volebnom období oproti 
minulému?

Sobášenie - ako zástupca 
starostu som začal sobá-
šiť, zatiaľ mi to vraj celkom 
ide a tak sobášachtivé páry 
majú príležitosť urobiť ta-
kéto dôležité životné roz-
hodnutie aj predo mnou. 
Pracujem tiež v komisii 
pre podnikanie a cestovný 
ruch.

Musím poznamenať, že 
práca poslanca nie je len 
o jednotlivcovi, je to práca 
tímu. Je to určitý stroj,v kto-
rom všetky kolieska musia 
do seba správne zapadnúť, 
aby tento stroj správne pra-
coval a naša obec sa rozví-
jala k lepšiemu.Tým, že ma 
občania zvolili za poslanca, 
nestal som sa „nadčlove-
kom“, som stále ten istý 
Jožo Polievka, pripravený 
kedykoľvek na diskusiu 
a nebránim sa ani  kritike. 

Elena Debnárová

Rozhovor s poslancom

Ponúkame vám:
- všetky typy rámov za uvádzacie ceny už od 29 eur
-  dioptrické sklá s antireflexnou vrstvou pri kúpe rámu zdarma 
- na všetky bifokálne a multifokálne sklá zľava 20%
-  využite rodinnú zľavu a 5% z vášho nákupu ešte  

odrátame rodinnému príslušníkovi.
Navyše:
10% zľava pre dôchodcov  
a deti do 18 rokov Pre obyvateľov Slovenskej Lupče 

ku každému nákupu dArČEK
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Nedeľná lavína pod Šupínom

Pokojné a slnečné nedeľné 
ráno 18. marca 2012 
narušil občanov Sloven-
skej Ľupče nadmerný 
hluk z oblasti Šupína. 
Hluk tvoril 15 sekundový 
rachot padajúcich skál. 
Pôsobením dlhotrvajúcich 
mrazov a následného 
oteplenia došlo k oddele-
niu časti skalného útvaru. 

Skalný útvar sa rozdrobil 
na menšie  a väčšie časti, 
ktoré sa rútili  nadol sme-
rom na rieku Hron. De-
molovali územie a lámali 
stromy a kríky v rozpätí 
150-200 m po šírke svahu. 
Niektoré balvany sa zasta-
vili na lesnej ceste, niektoré 
sa dostali až do rieky Hron. 

Buk, ktorý vytrhol rútiaci sa 
balvan vystrelil zo zeme ako 
šíp a letel vzduchom, kmeň 
sa rozštiepil na dve časti. 
Jedna pristála tiež na lesnej 

ceste, druhá preletela do 
svahu nad Hronom. Na veľ-
ké šťastie v danom okamihu 
tadiaľ neprechádzali ľudia, 
hoci táto cesta je využívaná 
aj lesnými robotníkmi, tu-
ristami a cykloturistami.

Pri prehliadke daného 
územia cíti človek mrazivý 
rešpekt pred majestátnos-
ťou a silou prírody.

Šupín - prírodná rezervá-
cia a dominanta obce

Po štátnej ceste od Brezna 
do Slovenskej Ľupče sa nad 
riekou Hron na pozadí 

tmavozeleného porastu 
týči bralo, ktoré je jednou 
z typických dominánt našej 
obce. Ide o 30 m vysokú ste-
nu, na ktorú keď vyleziete, 
získate nádherný pohľad 
do údolia rieky Hron, lemo-
vaného hrebeňom Nízkych 
Tatier a Slovenského rudo-
horia. Prírodná rezervácia 
bola vyhlásená v roku 1988 
na rozlohe 11,89 ha. Vrchol 
Šupína (583 m n. m.) sa týči 
nad ľavým brehom Hrona. 
Z geologického hľadiska je 
tvorené dolomitmi stred-
ného a vrchného triasu. Na 
skalných bralách je vyvinu-
tý biotop európskeho vý-
znamu, karbonátové skalné 
steny so štrbinovou vege-
táciou. Nápadné sú rôzne 
vysoké a rôzne modelované 
dolomitové skalné útvary, 
ktoré stupňovito klesajú 
asi do polovice svahu kóty 
nazývanej Šupín. V lesných 
porastoch sa najčastejšie 

vyskytuje buk, ale primie-
šaný je aj javor, jaseň, lipa. 
Z lesníckeho hľadiska je 
celé územie ponechané sa-
movývoju. To znamená, že 
je vylúčená ťažba, výsadba, 
odstraňovanie padnutých 
stromov a zber rastlín. 
Keďže územie je z väčšej 
časti pokryté lesom, je 
vhodným prostredím aj pre 
mnohé druhy živočíchov, 
najmä vtáctva, ako naprí-
klad krkavec, či výr skalný. 
Naozaj krásna prechádzka 
okolitou prírodou. Zatiaľ. 
Ktovie, či o pár rokov tvori-
vý prst prírodných vplyvov, 
ktorý sa namieril na Šupín 
nedávno, nezmení tejto 
ľupčianskej dominante vý-
zor úplne. 

Ivona Dobišová v spolupráci 
s Milošom Urbanom - riaditeľom 

OPL s.r.o. Slov. Ľupča
Foto: Miroslav Macák 

a Miloš Urban

Bude sa Šupínska skala týčiť 
nad našou obcou aj o pár rokov?  

Bolo veľkým šťastím, že tento obor pri svojej púti do Hrona nezasiahol 
človeka.

Majestátnosť a nespútanosť prírody budí rešpekt. 

Balvany demolovali územie. Lámali stromy a kríky v rozpätí 150-200 m 
po šírke svahu.



strana 6 ĽUPČIANSKE             zvesti číslo 4 | apríl 2012

w w w. S LO V E N S k A L u P C A . S k

obecné noviny obyvateľov, rodákov a priateľov obce SlovenSká ľupča

prinášame Správy z obce, zaujímavé informácie, pútavé čítanie, oSobnoSti obce, životné príbehy, rady...

Vedeli ste o rieke Hron, 
že svojím počtom  271 
splavných kilometrov patrí 
k veľmi malému množstvu 
riek strednej Európy, ktoré 
môžu vodáci využívať 
takmer po celej jej dĺžke? 
Alebo, že územie povodia 
Hrona tvorí až 11% celko-
vého územia Slovenska? 
Ide o dôležitý fakt, ktorý 
dosah rieky predurčuje 
nielen k vplyvom na 
okolitú prírodu, ale najmä 
na hospodársky a sociálny 
rozvoj. Práve toto podpo-
ruje projekt  Hron, ktorý 
prednedávnom vznikol pa-
radoxne 2200 km od nás - 
až v španielskej Barcelone. 

Jeho autormi sú urbanista 
Miguell Cuellas Canedo (36) 
a architekt Roman Žitňanský 
(34), ktorý v Barcelone pôsobí 
už niekoľko rokov. Hlavnou 
úlohou predkladaného pro-
jektu spod ich rúk je pome-
novať problémy a navrhnúť 
ich riešenia v povodí rieky 
Hron. Potenciál rieky a jej 
neopakovateľného prostredia 
v okolí je podľa nich obrov-
ský. Účelom projektu je preto 
vytvorenie významnej oblasti 
turistického ruchu na území 
SR so zameraním sa na špor-
tovo-rekreačné využitie rieky. 
,,Jej zatiaľ nevyužitý potenci-
ál v podobe okúzľujúceho prí-
rodného prostredia, ktorým 
preteká, veľkej architekto-
nickej pestrosti miest a obcí, 
rôznorodosti samotného toku 
rieky Hron za účelom splavo-
vania, nás presviedča o neko-
nečných možnostiach oblasti 
povodia Hrona na jej rozvoj, 
aby sa stal neodmysliteľnou 
súčasťou na turistickej mape 
Slovenskej Republiky“, tvrdia 
autori projektu. Sú presvedče-

ní, že ich úsilie prinesie nielen 
rast miestnej infraštruktú-
ry a iných s tým súvisiacich  
možností, ale aj odstránenie 
takých  neduhov na rieke, 

ako vysýpanie odpadov a ich 
následné naplavovanie na 
brehoch Hrona. Oblasť Horný 
Hron – dolná časť toku, kde 
patrí aj obec Slovenská Ľup-
ča je podľa tvorcov projektu 
najatraktívnejšou oblasťou 
z celého územia povodia rie-
ky, no jej stav je absolútne ne-
vyhovujúci: ,,Napriek bohaté-
mu potenciálu vo všetkých 
možných atraktívnych for-

mách cestovného ruchu sú 
jednotlivé strediská vytrhnu-
té z kontextu a medzi sebou 
nekomunikujú.“ Voda by tak, 
podľa autorov projektu, ako 
spojovací element mohla vy-
tvoriť komplexnú zónu Ho-
rehronského regiónu, čo by 
ekonomicky pozdvihlo celú 
oblasť a vytvorilo nové pra-
covné príležitosti. 

Možnosti treba hľadať

Redakcia Ľupčianskych 
zvestí sa spojila telefonicky 
s Barcelonou a architekta 
Romana Žitňanského krátko 
vyspovedala:

Angažujete sa v našom 
regióne, hoci už päť rokov 
žijete a pracujete v Špa-
nielsku. Čo vás viedlo k ná-
padu upriamiť pozornosť 
o dve tisícky kilometrov na 

východ – k nám a Hronu?
Pochádzam síce z Brati-

slavy, ale detstvo som strávil 
na chalupe v Nemeckej u sta-
rých rodičov. Vnímal som už 
ako chlapec prírodu a okolie 

a dnes, ako môžem tvrdiť, 
scestovaný dospelý, ktorý si 
príde k vám oddýchnuť, viem 
posúdiť klady aj možnosti. Na 
druhej strane si uvedomujem 
nedostatky, ktoré v súčasnos-
ti doma na Slovensku máme 
a žiaľ, naďalej aj budujeme. 
Nezostal som ľahostajný.

Z čoho plánujete projekt 
Hron financovať, pretože 
podľa predložených návr-
hov pôjde naozaj o nutnosť 
komplexnej investície.

Sú dve možnosti – verejné 
zdroje vo forme dotácií od 
štátu, prípadne v spolupráci 
s Európskymi víziami bu-
dovania zóny. No na druhej 

strane sú súkromné zdroje, 
ktoré by predstavovali subjek-
ty s aktivitami v cestovnom 
ruchu. Spoločnosti už boli 
oslovené a vôľu angažovať sa 
prejavili kúpele Sliač, stredis-

ko Kaskády, mestá Banská 
Bystrica, Zvolen, ale aj letisko 
Sliač.a mnohí iní, s ktorými 
nás čaká čoskoro druhé kolo 
rokovaní.

Predpokladám, že roko-
vania budú smerované aj na 
jednotlivé obce, pričom ich 
súčasťou musia byť územné 
plány a téma spoluúčasti.

Áno, pôvodná idea je spo-
jovanie obcí do jedného zdru-
ženia, ktoré by žiadalo pomoc 
od Európskej únie, uvidíme 
podľa priorít samospráv 
a ochoty prevziať aspoň čias-
točne bremeno spoluúčasti. 
Každopádne oslovili sme už 
všetkých starostov. Možnosti 
totiž sú, len ich treba hľadať. 

Čo nám projekt Hron 
prinesie?

1. Vylepší sa infraštruktúra na 
Hrone spojená so samotným 
splavovaním. Plánujú sa nové 
stanovištia, prístavné móla, 
vodácke značenia.
2. Reálne sa prepojí splavná 
oblasť rieky s inými formami 
športového a turistického 
ruchu ako pešia turistika, 
cykloturistika, mototuristika, 
agroturistika.
3. Ideovo sa prepoja športové 
aktivity rieky s inými formami 
kultúrneho dedičstva regiónu 
ako sú kultúrne tradície, ar-
chitektonické dedičstvo alebo 
gastronómia.
4. Zvýšia sa rôzne ubytovacie 
možnosti, či už v podobe no-
vých táborísk, kempingov, ale 
aj turistických a vidieckych 
ubytovní.
5. Vytvoria sa nové informač-
né portály, vylepšia sa exis-
tujúce materiály, vybudujú 
informačné centrá.

Stránku spracovala 
Erika Lamperová

OBEC A SPOLOČNOSŤ

Spojí nás Hron naozaj?

Hron
Hron so svojou takmer tristokilometrovou dĺžkou je dru-

hou najdlhšou riekou Slovenska a jeho povodie má rozlohu 
5 454 štvorcových km. Raritou však nie je jeho rozloha ani 
dĺžka, ale práve jemný tok vody iba pár kilometrov od jeho 
prameňa. Hron totiž ako jediná zo slovenských riek veľmi 
netypicky vytvára hneď na začiatku v oblasti Červenej Ska-
ly prekrásne meandre. Táto krajinná zvláštnosť bola v roku 
1994 vyhlásená za národnú prírodnú rezerváciu.

PotomPredtým

PotomPredtým
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Aj Slovenská Ľupča sa 
čoskoro stane súčasťou 
americkej legendy Route 
66 cesty, ktorá naprieč 
celým kontinentom spojila 
Chicago s Los Angeles. 
Na svete sú iba tri cesty 
s označením route 66 – 
uSA, Juhoafrická republika 
a Slovensko s cestou I/66, 
ktorá územím našej obce 
prechádza. A práve tu by 
mala v blízkej dobe vyrásť 
najväčšia ozdoba slovenskej 
Route 66 – vstupná brána.

Zámer, vystavať vstupnú 
bránu ako šperk na cestnej 
atrakcii práve v Slovenskej 
Ľupči  potvrdil prezident 

Slovenskej asociácie Route 
66 Juraj Smrečan, ktorý 
uvítal iniciatívu starostu 
obce Miroslava Macáka, 
poskytnúť na jej vybudo-
vanie pozemok. Starobylá 
US Route 66, alebo Matka 
ciest, ako ju familiárne na-
zývajú motoristi na celom 
svete, za oceánom prispela 
k rozmachu ale aj bezpeč-
nosti cestnej premávky 
v regiónoch, ktorými vie-
dla. A rovnako aj projekt 
jej slovenskej verzie chce 
prispieť k zvýšeniu doprav-
nej bezpečnosti a zároveň 
k rozvoju cestovného ruchu 
pozdĺž cesty I/66. Cesta má 
byť zároveň produktom 

cestovného ruchu, a tak 
ako milovníci motorizmu 
chodia jazdiť na americkú 
Route 66, má aj slovenská 
Route 66 lákať turistov 
do kúpeľov, lyžiarskych 
stredísk, k prírodným 
a kultúrnym zaujímavos-
tiam či hradom vo svojom 
okolí. Projekt má podporu 
ministerstva dopravy aj 
jednotlivých samospráv, 
čo deklarovali aj regionál-
ne združenia miest a obcí 
okresov Banská Bystrica 
a Brezno. V prvej etape sa 
má otvárať pilotný úsek 
Banská Bystrica - Brezno, 
kde budú postupne apli-
kované všetky dopravno-

bezpečnostné prvky. ,,Je 
úžasné, že ministerstvo 
dopravy rozhodlo opravo-
vať jednotky, ktoré naozaj 
tvoria kostru cestnej siete 
Slovenskej republiky,“ do-
dal Smrečan. Asociácia 
chce pri projekte 

spolupraco-
vať aj so Slovenskou agen-
túrou pre rozvoj cestovné-
ho ruchu. Štátna cesta I/66 
má vyše 170 kilometrov 

a vedie od štátnej hranice 
s Maďarskom v Šahách cez 
Krupinu, Zvolen, Banskú 
Bystricu, Brezno až po se-
dlo Pusté pole pri Vernári 
na hranici Banskobystric-
kého a Prešovského kraja. 

Juraj Smrečan verí, že 
sľub dnes už exministra  

Figeľa, ktorý pri oficiál-
nom otváraní Route 66 
v minulom roku uvie-
dol, že Slovenská sprá-
va ciest  v roku 2012 

zrekonštruuje na tejto 
ceste deväť spolu vyše 50 
kilometrov dlhých úsekov, 
bude aktuálny aj pre novú 
vládu.

Text Erika Lamperová
Foto archív SAR66

Americká Route 66 u nás
OBEC A SPOLOČNOSŤ

Slovenská asociácia Route 66
•  Bola založená s cieľom združovať motoristov a nemotoristov , ktorí majú 

vzťah k legendárnej Route 66 a jej historickému odkazu.
•  Poučiac sa z historického odkazu US Route 66 sa členovia asociácie rozhodli 

dať zaslúženú vážnosť našej „slovenskej šesťdesiatšestke“.
•  Spracovali dopravno – bezpečnostný a rozvojový projekt „SK Route 66“,  ktorého 

cieľom je vybudovať SK Route 66 ako vzorovú bezpečnú Európsku cestu 1.triedy. 
Tieto skutočnosti deklarovali aj v Záväzku voči Európskej charte bezpečnosti cest-
nej premávky, ktorej cieľom je znižovať a znížiť dopravnú nehodovosť  so smrteľ-
nými následkami v Európe o 50%.

•  Projekt SK Route 66 predstavujú súčasne ako výnimočný a originálny pre rozvoj 
cestovného ruchu v Banskobystrickom samosprávnom kraji. 

•  Prostredníctvom paralely Americkej US Route 66 a Slovenskej SK 
Route 66 prinesú pre motorizovaných návštevníkov Slovenska 
doposiaľ  nevídanú a komplexnú ponuku prírodných krás , hradov, 
zámkov, kúpeľov, riek, jazier, krásnych historických miest a pa-
miatok a malebných rázovitých dedín so srdečnými a milými ľuď-
mi žijúcimi pozdĺž SK Route 66.

Pýtame sa starostu obce Miroslava Macáka
Po vlažnom postoji banskobystrických radných voči umiestneniu vstupnej 

brány na Route 66 v blízkosti vstupu do mesta, ústretový krok ste v mene 
obce Slovenská Ľupča spravil vy. Čo vás viedlo k nemu?

Sám som nadšenec jazdy na motocykli. Projekt ma oslovil najmä koncepciou bez-
pečnosti, ktorú jeho realizácia prináša na túto cestu. Nakoniec nie je mi ľahostajný 
ani fakt, že sa vďaka tomu rozrastie turizmus v obci a s ním ruka v ruke aj zamestna-
nosť. Veď dopyt po službách, ktorý zvýšenie cestovného ruchu prinesie, bude hľadať 
odpoveď aj v podnikateľskej sfére, ktorú máme v obci. 

Kde konkrétne plánujete vstupnú bránu umiestniť?
Určite tam, kde upúta motoristov scenéria obce a najmä tam, kde sa vzápätí  bude 

dať do obce odbočiť, pretože úmyslom je ľudí do nej priviesť. Presné miesto s po-
zemkom v majetku obce práve určujeme.                                                                          (ela)

SK
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žIVOT A kuLTúRA

Naozajstnou čerešnič-
kou kultúrneho života 
v obci bude predposledná 
aprílová sobota - 21. 4.  
2012, kedy v tunajšej 
kinosále MkS o 19.00 
môžete navštíviť legendár-
ne predstavenie Hamlet, 
alebo Nález lebky z pro-
dukcie Túlavého divadla. 

Rozkošná komédia - 
úspešná inscenácia režiséra 
a herca Jakuba Nvotu vy-
chádza zo známej drámy 
Hamlet. Túlavé divadlo ten-
to príbeh podáva naozaj 
originálne, s obrovskou dáv-
kou humoru a množstvom 
improvizácií. Je to unikátna 
verzia najslávnejšej Sha-
kespearovej hry. V podaní 

Túlavého divadla ide nielen 
o najznámejšiu, ale aj naj-
úspešnejšiu produkciu, kto-
rú ocenili aj diváci v Prahe, 
Londýne, na festivale v Lub-
line, v talianskej Bologni, či 
Forli a Castrocaro. Vystrie-
dali sa v nej takmer dve 
desiatky hercov a hudobní-

kov. Postavy všetečnej Lóry 
a majiteľa skupiny Prepadlo 
Andona v rámci kruhov Tú-
lavého divadla už zľudoveli 
a vy si ich môžete vychutnať 
v podaní veľmi známych 
hercov ako Lucia Rózsa-Hu-
rajová, či Kamil Mikulčík.

(ela)

Po rockových legendách 
ako Deep Purple, Black 
Sabath v podaní kapely 
Broken Rain, či nostal-
gických Olympicovských 
a Hammelovských bigbí-
tových songoch 70-tych 
rokov, zavíta na ihrisko 
Amerika! Revivalový 
nádych legiend americ-
kého Seattlu ako Alice 
in Chains a Pearl Jam si 
vychutnajú hudobní nad-
šenci v sobotu 14. apríla. 

Už štvrtýkrát tohto roku 
sa v priestoroch tunajšieho 
Pubu na hrisku  (pre neza-

interesovaných ide o ang-
lický preklad slovka krčma, 
ktorý sa bežne používa 
v súvislosti s vyšším štan-
dardom zariadenia), bude 
v druhú aprílovú sobotu 
konať akcia Kapely naživo. 
Po nádherných góloch, kto-
ré veľmi úspešne do tunaj-
šej bránky vsietila kapela 
Broken Rain, či nestarnú-
ci  Igor Michalovič a jeho 
chlapci z niekdajšej formá-
cie Galaxy, ale aj ženské hla-
sy Janky Sučíkovej a veľko-
krtíšskej speváčky kapely 
The Shed, čaká hudobných 
fajnšmekrov naozaj neza-

budnuteľný zážitok. Seatt-
le Grunge Night je turné 
revivalových kapiel, ktoré 
divákom prinášajú rocko-
vé legendy 90 - tych rokov  
Alice in Chains a Pearl Jam. 
Obe kapely sa spolu s Nir-
vanou v tej dobe stali sku-
točnými legendami žánru 
grunge. A že hudobný záži-
tok naozaj stojí za to, sved-
čia aj úspešné ,,grungeové 
noci“, ktoré chlapci hrajúci 
ich produkciu absolvovali 
v ostatnej dobe po celom 
Slovensku. Zaujímavosťou 
je, že sa dali dokopy práve 
kapela z Topoľčian (Pearl 

Jam revival) a Banskej Bys-
trice, ktorá skúša v Sloven-
skej Ľupči (Alice in Chains 
revival). Pre tých menej 
zainteresovaných je určite 
zaujímavý aj fakt, že práve 
spevák druhej menovanej 
kapely je rodák a obyvateľ 
Slovenskej Ľupče Juraj Ho-
léci. Okrem zaručenej zába-
vy, ktorá vás neminie, je tu 
ešte čosi - pokiaľ prídu náv-
števníci v sobotu v štýlovej 
kockovanej košeli, čaká ich 
počas ,,seattlovskej noci“  
naozaj milé prekvapenie.

(ela)

Janka Vozáriková po-
chádza z Trenčína. Pred 
rokmi sa, zlákaná krásnou 
krajinou,  presťahovala na 
stredné Slovensko. Janki-
nou veľkou láskou je prí-
roda, maľovanie a kone. 
Tvrdí o sebe, že je umelecký 
samorast. Od detstva ju fas-
cinovali rozprávkové knižky, 
obrázky, ktoré boli namaľo-
vané k príbehom. Snažila sa 
ich odkresľovať, napredova-
la vlastným tempom, učila 
sa na vlastných úspechoch 
i chybách. Dnes sa cíti vo 
svojom prejave úplne slo-
bodná, nezviazaná konven-
ciami, tým čo sa smie a čo 

nie. Jankine obrazy sú plné 
tajomstva, hĺbky, svetla, 
oslovia dušu, prihovárajú 
sa z plátna tichou rečou. 
Jej tvorba je prirovnávaná 
k maľbám českého maliara 
Zdeňka Hajného. Vernisáž 
výstavy Janky Vozárikovej 
s názvom Krása v nás a oko-
lo nás, môžete navštíviť 13. 
apríla od 17.00 v Spoločen-
skej miestnosti MKS.    (ela)

Hamlet, ktorý rozosmeje krása v obrazoch
Nenechajte si ujsť

Do Ľupče prídu legendy Seattlu

Divákov zabavil aj februárový nestarnúci big beat - Olympic, Prúdy a chlapci z Bandu Igora Michaloviča

Kapela Broken Rain a jej nezabudnuteľný januárový Deep Purple v „Pube na hrisku“
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žIVOT A kuLTúRA

už tradične organizoval 
Dom remesiel koncom 
marca Veľkonočný týždeň. 
V jeho priestoroch na 
Námestí SNP č.14 si tak 
ktokoľvek mohol v pon-
delok vytvoriť veľkonočné 
ikebany, v utorok nama-
ľovať vajíčka a v stredu 
urobiť pohľadnice rôznymi 
technikami od maľby na 
hodváb, pečiatkovanie, až 
po servítkovanie. Na svoje 
si prišli aj nadšenci hliny 
v tunajšej keramickej dielni.

Remeselný týždeň sa 
koná v Dome remesiel tri-
krát do roka a tunajší nad-
šenci ho tématicky viažu 
k rôznym sviatkom. Dom 
remesiel v Slovenskej Ľupči 

vznikol v roku 2003. Dnes 
sa v starom remeselníckom 
dome nachádzajú dielne, 
ktoré umožňujú : prácu 
s textilom, keramikou, vý-
robu emailových (smaltova-
ných) výrobkov a líhaného 
skla. Textilná dielňa ponú-
ka tkanie na krosnách, bati-
ku a pečiatkovanie textílií, 
maľbu na hodváb vrátane 
špeciálnej techniky „šibori“ 
a pribudlo aj takzvané pls-
tenie (zhotovovanie výrob-
kov z ovčej vlny – plsti). Ke-
ramická dielňa je vybavená 
troma kruhmi, pecou na vy-
paľovanie, je v nej priestor 
na modelovanie, glazovanie 
a liatie hliny do foriem. 
V ďalšej dielni sa zhotovujú 
emailové šperky a rôzne mi-

niatúry. Technikou líhané-
ho skla sa vyrábajú úžitko-
vé predmety z vrstveného 
a farbeného skla a sklenené 
šperky. ,,Medzi občasné 
techniky patrí napríklad 
práca s drevom, ktorej by 
sme sa chceli v budúcnosti 
intenzívnejšie venovať po 
rekonštrukčných úpravách 
v jednej z ďalších miest-
ností Domu remesiel,“ vy-
svetľuje Jarmila Jánošová 
a pokračuje: ,,Dosiaľ sme 
organizovali rezbárske 
sympózium v exteriéri a ve-
novali sa výrobe prútených 
košíkov.“ Remeselné dielne 
sú otvorené každú stre-
du od 17. do 20. hodiny. 
Program je uverejňovaný 
na stránke www.lupca.sk, 

kde nájdete aj galériu vý-
robkov dielní. Vytvorili ich 
dospelí aj deti. Dom reme-
siel slúži nielen obyvateľom 
Slovenskej Ľupče, ale hojne 
ho navštevujú aj ľudia žijúci 
v Banskej Bystrici a blízkych 
či vzdialenejších obciach. 
Objavili ho aj návštevníci 
z cudziny, čo prichádzajú za 
rekreáciou alebo návštevou 
známych. Podľa slov pani 
Jánošovej sú všetci príjem-
ne prekvapení jeho rodin-
nou atmosférou a technic-
kým vybavením. ,,Snahou 
je,s aby každý, kto nás nav-
štívi, mohol v sebe objaviť 
tvorivosť, zručnosť a urobil 
tým radosť sebe aj svojim 
blízkym.“                

 (JJ)

Veľká noc v Dome remesiel

O dokonalosť a krásu sa postarali šikovné vizážistky z MARY KAY, ktoré počas podujatia poradili a nalíčili desiatky žien. 

Bonusom ľupčianskeho Babinca sa stali módne prehliadky, ktoré sme poňali naozaj veľmi netradične. Hľadali sme modelky medzi vami a aj sme našli. 

Veď prehliadka modelov bola pre nás - normálne vyzerajúce baby v rokoch, ktorým každé kilečko nasviac uberá z vrások na tvári.

O exkluzívnu nápaditosť modelov sa postarali (v strede) - Ľubka Štugnerová, Danka Katrenčíková a Erika Lam-perová značkou Complicité, ktoré šijú aj pre moletnejšie dámy. 

Soňa Milová a Evka Dlhá vtipným spôsobom otvorili labužnícke brány svojí-
mi chuťovkami, koreninami, lahodnými marinádami a bonusmi, ktoré ak raz 
vo svojej kuchyni ženy vyskúšajú, už ich polovičky nikdy viac nevymenia za 

staničný bufet.

Exmoderátor spravodajstva TV Markíza Braňo Ondruš na sviatok žien 

nezabudol. Snežienky a tulipány z jeho rúk urobili radosť.

že sa naše ženy vedia zaba-
viť, niet pochýb, ale vyjsť na 
mólo ako modelka, to je iná 
káva. Babinec v Slovenskej 
Ľupči však ukázal, že zo 
ženy v každom veku môže 
byť krásna modelka s dušou 
spokojnej ženy a nemiznú-
cim úsmevom na perách.

Ďakujeme z celého srdca všetkým 
modelkám a účinkujúcim za ochotu po-

môcť dobrej veci. Tešíme sa na jesenný 
Babinec.                          (ela),  foto (misop)

Babinec v Slovenskej Ľupči Fotoreportáž

Ktokoľvek si mohol vytvoriť veľ-
konočné ikebany a namaľovať 

vajíčka
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Silvia so svojím manže-
lom a synčekom žila takmer 
ideálny život, všetko plynu-
lo perfektne. Jakubko bol 
nádherný a mamka fungo-
vala pri ňom na materskej, 
ako sa hovorí, na 120 per-
cent. Doma i okolo bábätka 
muselo byť všetko tip top, 
žiadna chybička, všetko 
dokonalé. Mesiace ťažkej 
práce. Správa o ďalšom te-
hotenstve všetkých potešila 
a radosť bola úžasná - veď si 
dali darček pod stromček! 
Telo unavenej mamky však 
nebolo pripravené... Ale to 
už predbiehame udalosti.

Mamička ma ľúbi, pri-
hovára sa mi a hladká 
cez bruško. Škoda, že jej 
ruky ešte nevidím. Poču-
jem iba jej mäkučký hlas 
a cítim hojdanie, keď 
chodí. Aj teraz ide, vraj 
k pani doktorke... Bŕŕ 
zase ma budú vyrušovať. 

,,Niečo sa mi tam nezdá,“ 
povedala vtedy Silviina gy-
nekologička. Žeby cysty? 
Silvia sa nezľakla, je veria-
ca, a tak v tom mala jasné: 
,,Je tak ako je, nebudem sa 
zbytočne trápiť,“ povedala 
si a keďže vyšetrenie nebolo 
až také jednoznačné a ona 
nepociťovala problémy, po-
myslela si: ,,Som tehotná, to 
je predsa úžasné -zvládnem 
to!“ SONO navyše ukázalo, 
že je všetko v absolútnom 
poriadku. Silvia však kdesi 
vo vnútri predsa len tŕpla. 
Príliš často ju pobolievala 
chrbtica a pichalo v oblasti 
rebier. 

Mám tri mesiace. 
Rastiem. Žeby aj ostatné 
bábätká mali tak málo 
miesta? Myslím si, že aj 
mamička to cíti... a ja 
cítim, že už nedýcha tak 
pokojne ako inokedy, 
keď ma jej nežný dych 
uspával. 

Hoci kontroly u lekára 
hovorili o tom, že mladá 
maminka je v poriadku, ona 
často ledva dýchala. Verdikt 
bol: ,,Ste predsa tehotná, čo 
sa čudujete...“ Úľava akosi 
neprichádzala. Mala však 
malého synčeka a starosti 

s Jakubkom ju donútili za-
búdať na seba. V podvedomí 
však nemú hrozbu neustále 
vnímala...

Som dievčatko! Budem 
terezka. Krásne, však? 
terezka, terka, tesy 
- bude zo mňa pekná 
baba... Ale čo sa to deje?! 
Mamka ma dnes nežne 
nehladká cez bruško, tla-
čí ma rúčkou, čo to? Ma-
míííííííííí aaau!

Silvia v piatom mesiaci 
cítila obrovské tlaky v bru-
chu, až také, že si musela 
kľaknúť na ulici. V podozre-
ní, že má koliku, ju hospita-
lizovali. Zbytočne. Lekári na 
nič neprišli. Vtedy sa tápa-
júca Silvia rozhodla ísť inou 
cestou - alternatívnou. Nie 
všetci ju chápali, no nedala 
sa. Láska k malému stvo-
reniu v jej tele ju – mam-
ku – hnala vpred. Vtedy jej 
dušu otvoril práve terapeut: 
,,Keď sa psychicky uvoľníš, 
budeš si veriť. Sila je naj-
mä v tebe. Ruka, ktorá ti 
pomôže, je na konci tvojho 
ramena.“ Mladá mamka cí-
tila, že jej život podsúva po-
moc, ktorej sa treba chytiť, 
aby odvrátila čosi, čo v nej 
drieme a striehne na jej ne-
istotu. Začali sa rozprávať 

a ona pochopila postupnosť 
životnej skladačky. Ako žila, 
ako vnímala svoje okolie, 
čím chcela preň byť a ako 
ju to ,,zomlelo“. ,,Máte tak 
silnú myseľ, že presne viete, 
čo bude a ako bude... Nepri-
šli ste sem, aby ste si ľahli 
pod pyramídu. Vy potrebu-
jete pokoj, prejsť sa po trá-
ve, nie byť dokonalá podľa 
metra iných ľudí...“ Videl do 
nej a ona to vedela. ,,V živo-

te musíte vedieť prijať veci, 
ktoré sa vám dávajú. V tom 
je váš najväčší problém.“ 
Vtedy mala 27 rokov. Roz-
hodla sa: ,,Budem to riešiť 
inak!!!“

Čo to počujem?! Vraj 
má moja mamička ob-
rovské brucho! no o tom 
by som mala predsa čosi 
vedieť, lebo ja sa tu tla-
čím! Ani nôžku neviem 
vystrieť. Vôbec ničomu 
nerozumiem! Ale naska-
kuje mi husia koža...

Mladá mamka vtedy ešte 
nevedela, že podozrenie jej 
prvej lekárky bolo pravdivé. 
Jej brucho bolo plné cýst. 
Nebezpečných cýst. A ne-
všimli si to ani tí, čo mali. 
Dnes vie, že jej nevedomosť 
a nevedomosť kompetent-
ných bola možno božou 

prozreteľnosťou. Nikto by 
sa jej totiž nebol pýtal, či 
chce alebo nie – dieťatko by 
dali bez váhania preč! Dnes 
to chápe a to, čo sa dialo vte-
dy, považuje za reťaz zázra-
kov. Samotný vývoj Terezky, 
fakt, že lekári na to neprišli 
a fakt, že ju, ako matku, 
nepostavili pred možnosť 
rozhodovať o jej živote! 
,,Existujú veci medzi nebom 
a zemou...“ Opäť však pred-

biehame. Silvia totiž, pozo-
rujúc si svoje nadmerne veľ-
ké bruško, naozaj vedela, že 
to, čo je v ňom, nie je len jej 
malý pokladík. Ten sa totiž 
v porovnaní s bračekom Ja-
kubkom málo hýbal....

Ach, táto moja mamič-
ka, čo mi to stále opaku-
je: ,,Pokladík môj, veď 
my dve to spolu zvládne-
me!“. Mami, veď vieš, že 
keď ma budeš ľúbiť, ja ťa 
nesklamem. Už čoskoro 
sa na teba ozajstne po-
zriem. Vieš, že veľmi ch-
cem, chcem papať tvoje 
mliečko, chcem cítiť tvo-
ju dlaň na mojom líčku... 
mami, ty vieš, že chcem... 
A aj ja viem, že sme sa do-
hodli... ty chceš mňa a ja 
chcem teba. nech si iní 
hovoria, čo chcú!

Hovorili, a nielen to. Krát-
ko pred pôrodom išla Silvia 
na SONO a nastala panika. 
,,Okamžitý príjem,“ nieslo 
sa neúprosne ambulanciou, 
ako neľútostná hrozba, kde 
už ľudský prístup stratí ze-
lenú. Mladej mamičke sa 
zrútil svet. Nikto jej nič ne-
povedal, aj napriek tomu, že 
sa neustále pýtala... Čakala 
ju punkcia. Laicky poveda-
né, v bruchu mala okrem 
bábätka aj veľké množstvo 
vody – výpotok cýst. Bolo 
nutné ju odsať a znížiť tlak 
v brušnej dutine. Neuveri-
teľná bolesť. 7 litrov... Anjeli 
chodia po zemi. Silvia v nich 
verila a verila tomu, že keď 
budú pri nej, všetko zvlád-
ne. No domov ju nepustili. 
Kontrolovali markery....

Mami, prečo je okolo 
teba taký zhon?! Čo to 
rozpráva ten prísny ujo? 
Čo znemená: ,,Musí ísť 
von?!“ Kto?  Bojím sa. 
Odpovie mi tu už koneč-
ne niekto?! Maminka, ja 
mám naozaj strach! Čo 
to opakujú? Hraničný tu-
mor! Mamíííííííí!......

Aha... Už ťa počujem: 
,,terka, my to zvládne-
me.., neboj sa, bábätko 
moje...“ - no dobre mami, 
ako myslíš, počúvnem ťa. 
Už som pokojná... Veď 
predsa verím na mamu!

Nikto z odborníkov to 
počas tehotenstva u ženy 
nevidel. Čakala ju zložitá 
operácia. V Silvii však rástla 
panika, lebo sa sústredili na 
jej záchranu a o dieťatku sa 
akosi prestalo hovoriť. Bolo 
to však náročnejšie ako sa 
zdalo. Všetci plakali, len čo 
Silviu videli. Nečudo, lekári 
ju obchádzali a príbuzným 
dávali podpisovať, čo sa 
dalo. Nebola silná, akoby 
sa zdalo, chcela iba verdikt, 
nech už je akýkoľvek! Deň 
pred operáciou bola doko-
nale vyrovnaná. Vysporia-
dala sa vo svojej duši doko-
nale s ,,tým hore“, s rodičmi, 
súrodencami, milovaným 
manželom... so všetkými: 
,,Ak sa čosi stane...“ Bolesti 
sa stupňovali. Tentoraz ale 

Ahojte. Volám sa... hm neviem, ako sa volám. Viem však, že moja mam-
ka  o mne v jej brušku iba tuší a možno to čochvíľa prezradí ockovi a môjmu 
bračekovi. už sa na nich teším. Dúfam, že mamke nenarobím veľa starostí... 

Verím na mamu...
TéMA - DEŇ NARCISOV

Skutočný príbeh
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nebojovala osamotená. Pre-
hodila svoj osud na iných 
- lekárov stojacich okolo 
operačného lôžka. Bol 33. 
týždeň tehotenstva.

 fíha, odvážili ma. tá-
rajú, že som nedonosená 
a že príroda si svoju daň 
vypýta, ale čo! Ja to roz-
hodnem, veď mám do-
hodu s mamičkou. Som 
jej modelka – mám vraj 
1950 gramov a 45 centi-
metrov. Volajte ma te-
rezka Žabková!

Silvia sa prebrala až na 
tretí deň. Vybrali jej úplne 
všetko. Kvôli cystám, ale 
najmä kvôli nebezpečnému 
tumoru. Mala 43 kíl a učila 
sa chodiť. Terezku videla až 
na 7. deň. Keď sa dotkla ma-
lilinkej rúčky dcérky v inku-
bátore, vedela, že tO MU-
SiA  zvládnuť- pretože obe 
mali v sebe obrovskú chuť 
žiť... Mamku pustili z ne-
mocnice skôr a odporučili ju 
na ,,onko“ ambulanciu. Tu 
sa však lekárka zachovala 

úžasne – onko môžete byť 
až vtedy, keď to potvrdia 
vyšetrenia. Veci budeme 
riešiť až vtedy, keď nasta-
nú! Zo Silvie všetko v tej 
chvíli padlo. Kontroly s ňou 
i s maličkou predsa vydržia 
a všetkým ukážu!

naozaj ukázali. Dnes 
má Silvia 34 rokov a jej 
slniečko terezka 6. 
Obom sa vynikajúco darí 
a Silvia, chápajúca osu-
dy iných žien, s ktorý-
mi trávila dlhé mesiace 

v nemocnici, rada trávi 
čas pri projektoch ma-
terských a rodinných 
centier. Príbehy mám 
a ich detí, ktoré denne 
stretáva, nosí v srdci. 
Plní si sny. Je spokojná. 
Venuje sa vlastným de-
ťom a zároveň existuje 
ako zamestnaná matka. 
Dodáva silu iným ženám. 

Silvinka a Terezka, ďa-
kujeme vám, že ste medzi 
nami...      

Text Erika Lamperová

Ďakujeme rodine Žab-
kovej, že sme mohli ich 
príbeh zverejniť v Ľup-
čianskych zvestiach. 
O to viac, že aj vďaka 
nim môžeme veľmi ak-
tuálne prispieť ku Dňu 
narcisov.

(členovia redakčnej 
rady ĽZ)

TéMA - DEŇ NARCISOV

Naši jubilanti

Privítanie do života

Spomienky
Ubehlo ťažkých 10 rokov a my sme sa snažili aj 
bez teba urobiť mnoho rozvážnych krokov. Možno 
z výšky nebies na nás sa dívaš, nám však priveľmi 
chýbaš.

Dňa 30. 3. 2012 uplynulo 10 rokov čo nás navždy 
opustila naša drahá a starostlivá mama, stará 
mama a príbuzná 

idka Svitková.
S láskou a úctou spomínajú deti s rodinami

V mesiaci marec sa významných životných jubileí dožili:

emil Mráz
Božena Oravská

Július fillo
ernestína Svetlíková 

Miroslav Krajan
Karol Javorka

Juraj Chriašteľ
Viera Jamrišková

Srdečne blahoželáme!

Dňa 12. 4. sa krásneho životného jubilea dožíva naša drahá mama, 
stará mama, sestra a príbuzná 

Ema Hrašková.
Ruže čo Ti zdobia náruč, iba láskou voňajú,

líca majú rozpálené, Tvoje meno volajú. 
Ruže čo Ťa zdobia boli ráno od rosy, 

ak Ti na ne padnú slzy nemusíš ich odprosiť.
Dnes si sa dožila prekrásnej chvíle, 

prešla si životom predlhé míle.
Prešla si krajinou bolesti, lásky, 

dovoľ nám pohladiť strieborné vlásky.
Neraz si zdolala brody i rieky, 

zostaň tu mamička na dlhé veky.

Za všetko to krásne čo si nám dala zo srdca ďakuje syn Milan s manželkou, 
dcéra Iveta s manželom, vnuk Peter s manželkou a pravnučka Anna Mária.

Po minuloročnej úspešnej akcii 
dobrovoľného darcovstva krvi opäť 
radi privítame dobrovoľných dar-
cov v našej škole. Mobilná trans-
fúzna stanica z Banskej Bystrice 
príde 7. mája 2012 (v pondelok, 
deň pred dňom pracovného po-

koja) v dopoludňajších hodinách. 
Pozvaní sú nielen opakovaní dar-
covia, ale aj tí, ktorí sa rozhodnú 
prísť prvýkrát. Bližšie informácie 
o možnom darcovstve sú na stránke  
http://www.ntssr.sk/o-darovani-krvi/ 
dotaznik-darcu-krvi.

Privítali sme nových občiankov Slovenskej Ľupče:

23.  januára 2012 Luciu 
a 

8. marca Adama

DAROVANIE kRVI v našej obci
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ZAuJíMAVOSTI V OBCI

keď jarné lúče dostatočne 
prehrejú stráne v okolí 
Ľupče, kroky viacerých 
obyvateľov nášho 
mestečka smerujú do 
okolitej prírody za jedným 
z rastlinných symbolov 
jari poniklecom sloven-
ským. Prírodná rezervácia 
Mackov bok je jednou 
z mála lokalít na Sloven-
sku, kde tento druh rastie 
masovo na malej ploche.

Tí, čo sa dobre vyznajú 
v chotárnych názvoch, asi 
budú dosť prekvapení, že 
tabuľu s označením Mac-
kov bok nájdu aj na Peniaž-
koch, dokonca aj vo Švarci. 
Nie, nejde o neznalosť, ani 
o omyl. Mackov bok bol 
navrhnutý medzi územia 
európskeho významu NA-
TURA 2000. Keď na zákla-
de rozhodnutia Európskej 
komisie o nedostatočnosti 

navrhnutej siete chráne-
ných území muselo Slo-
vensko sieť NATURA 2000 
rozšíriť, bol aj Mackov bok 
doplnený o dve menšie 
územia s výskytom ponik-
leca slovenského. Avšak 
pre zjednodušenie celého 
procesu nevznikli nové po-
menovania, len územia sa 
plošne pričlenili k už exis-
tujúcemu. To, čo sa pre na-
šinca môže zdať zmätočné, 
ba pre zarytého lokálpatri-
ota priam trestuhodné, je 
pre úradníka v Bruseli len 
jedna bodka na mape. Maj-
me preto zhovievavosť pre 
túto nepatrnú nepresnosť 
a buďme hrdí, že sa máme 
v Európe čím pochváliť. 

Je na nás, či aj v budúc-
nosti ostanú tieto územia 
také cenné, aké sú dnes. 
Devastáciu poniklecových 
lokalít motokrosom pred 
pár rokmi sa podarilo od-

vrátiť, ich zničenie zastava-
ním by mal riešiť územný 
plán obce. Nezodpovedaná 
ostáva už len otázka, či aj 
naše deti ešte dokážu na lú-
kach gazdovať tak, ako naši 
otcovia a ako sa zachováme 
my návštevníci a obdivova-

telia krásy okolitej prírody, 
pretože najväčšími nepria-
teľmi ponikleca je zarasta-
nie pasienkov borovicami 
a krovinami a naši „záhrad-
kári“ s kopáčom v ruke. 

Daniel Baláž

Poniklec slovenský: 
naša vizitka v Európe

Obecná kniž- 
nica ponúka

Skôrnarodení ľupčania poznajú poniklec pod názvom poniklec slovenský. Až 
neskôr, keď do floristiky vstúpila genetika, bol vyčlenený nový druh poniklec 
prostredný, ktorý vznikol krížením ponikleca slovenského a veľkokvetého. Väč-
šinou nachádzame obidva druhy rásť spolu a niekedy sa ťažko rozlišujú, preto-
že tvoria variabilné prechody. Na nových tabuliach sa dočítate len o ponikleci 

prostrednom, ktorý v súčasnosti tvorí väčšinu populácie.

kto to 
povedal?

Blb je nezničiteľný, spredu 
i zozadu sa číta rovnako.

 a. woody Allen

 b. Jan werich

 c. Milan Lasica

Správnu odpoveď nájdete 
na strane 15.

Na území okresu Banská 
Bystrica vzniklo v roku 
2011 v lesných poras-
toch spolu 11 požiarov, 
ktorých následkom došlo 
k priamym  škodám vo 
výške 9836 eur.  

Z celkovej štatistiky 
požiarovosti vyplýva, že 
najviac požiarov vzniklo 
v uplynulom období v aprí-
li, až 1 683, čo je 16,4%  
z celkového počtu požiarov,  
druhý bol mesiac marec 
s počtom požiarov 1 336.     

Nemalú skupinu príčin 
vzniku požiarov tvorí mani-
pulácia s otvoreným ohňom, 
fajčenie, zakladanie ohňov 
v prírode, nedbalosť a neopa-
trnosť detí, ale aj dospelých.

S príchodom teplejšieho 
počasia sa podstatne zvý-
šila aktivita turistov a zá-
hradkárov, ale aj ostatných 
ľudí v prírode, čo má za ná-
sledok ohrozenie lesných 
porastov z titulu zaklada-
nia ohňov v prírode a vypa-
ľovania suchej trávy.

V tejto súvislosti vás ch-
cem upozorniť na potrebu 
dodržiavania povinností  
vyplývajúcich z § 14, zá-
kona nR SR č. 314/2001 
o  ochrane pred požiarmi 
v znení neskorších predpi-
sov, kde práve novela tohto 
zákona doplnila povinnosti 
fyzických osôb o povinnosť 
„ zabezpečovať plnenie 
opatrení v súvislosti 
s ochranou lesov pred 
požiarmi, ktoré sú v jej 
vlastníctve, správe alebo 
užívaní“ pre fyzické osoby 
a to najmä na dodržiavanie 
zásad protipožiarnej bez-
pečnosti v čase zvýšeného 
nebezpečenstva  vzniku 
požiarov, t. j. v jarnom a su-
chom období.  

Uvedený zákon okrem 
iného fyzickým osobám 
zakazuje: ( § 8 a 14 zák. 
314/2001)
-  vypaľovať porasty bylín, 

kríkov a stromov, 
-  spaľovať horľavé látky na 

voľnom priestranstve bez 
predchádzajúceho písomné-

ho súhlasu  okresného riadi-
teľstva HaZZ,

-  fajčiť alebo používať otvo-
rený plameň na miestach so 
zvýšeným nebezpečenstvom 
vzniku požiaru,

-  zakladať oheň v priestoroch 
alebo na miestach, kde môže 
dôjsť k jeho rozšíreniu,

-  používať požiarnotechnické 
zariadenia, hasiace látky, 
hasičskú techniku a vecné 
prostriedky na  ochranu 
pred  požiarmi, na ktoré 
nebol vydaný certifikát, ak 
sa  certifikát  predpisom vy-
žaduje,

-  vykonávať odbornú prípra-
vu a činnosti, na  výkon kto-
rých nemá oprávnenie alebo 
osobitné   oprávnenie, ktoré 
sa z hľadiska protipožiarnej  
bezpečnosti vyžaduje na ich 
vykonávanie.

Porušenie tohoto zákona 
je možné v zmysle citované-
ho zákona postihovať poku-
tou vo výške 332 eur, alebo 
pokutou v blokovom kona-
ní za priestupky na úseku 
ochrany pred požiarmi. 

Vzhľadom na uvedené vás 
žiadame o rešpektovanie 
zákazu vypaľovania suchej 
trávy pri práci v záhradkách 
a v prírodnom prostredí.

Zároveň upozorňujeme 
na povinnosť poskytnúť 
osobnú a vecnú pomoc 
pri zdolávaní požiarov 
v zmysle zák. 314/2001 
§ 46 a 47, o ochrane pred 
požiarmi v znení ne-
skorších predpisov.

Je potrebné si uvedo-
miť, že šírenie lesných po-
žiarov je veľmi intenzívne 
a ich likvidácia je častokrát 
vzhľadom na neprístup-
nosť terénu veľmi zdĺhavá 
na čas a náročná na sily 
a prostriedky. 

Žiadame preto všetkých 
spoluobčanov, aby svojím 
ľahkovážnym správaním 
nevytvárali predpoklady 
pre vznik lesných a iných 
požiarov a zachovali tak 
bohatstvo lesov pre nás 
i naše deti.

 Ján Chriašteľ 
veliteľ OHZ

Vážení spoluobčania!

Výroky slávnych

ulf BLANCk: Panika 
v súkromnej ZOO    

NOVÁ SÉRIA! Traja pát-
rači majú desaťročia svojich 
verných fanúšikov. Príbehy 
sú trošku jednoduchšie, sú 
ilustrované a graficky upra-
vené pre mladších čitateľov. 
Sú však rovnako strhujúce 
a napínavé ako pôvodní pát-
rači. Budú označené logom 
JUNIOR. V prvom príbehu 
ide o zvieratá v súkromnej 
ZOO, ktoré sú ohrozené. 
Jupiter, Peter a Bob, traja 
mladí detektívi z Rocky Be-
ach, sa okamžite vrhnú do 
pátrania. Nebezpečný zloči-
nec sa chystá dokončiť dielo 
skazy – zaváňa to pekným 
dobrodružstvom.
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Rozmýšľate, čo budete 
robiť počas pekného 
slnečného víkendu?

V tejto rubrike vám budeme 
prinášať tipy na nenáročné 
a zaujímavé výlety, zároveň 
nám môžete posielať aj svoje 
tipy, prípadne otázky o mies-
te a náročnosti turistických 
trás a podobne. Radi odpo-
vieme aj mailom, pokiaľ sa 
niekde chystáte a potrebuje-
te sa niečo opýtať. Budú to 
trasy, ktoré poznám a viem 
posúdiť náročnosť alebo 
vhodnosť pre deti a podobne.

Samozrejmosťou je, že 
na takéto výlety sa nechodí 
v sandáloch, tenkých tenis-
kách, ale aspoň v jednoduch-
ších trekingových topánkach 
s vhodnou podrážkou. Dnes 
by som vám chcela predstaviť 
náučný chodník Kvačian-
ska a Prosiecka dolina. 
Nachádza sa neďaleko Lip-
tovskej Mary v Chočských 
vrchoch. Je to príjemná pre-
chádzka po lesnej ceste v ma-
lebnom horskom prostredí. 
Cestou môžete pozorovať 
veľmi zaujímavý  skalný útvar 
Jánošíkova hlava, rokliny, vy-
hliadky na dolinu a na konci 
malebné Mlyny Oblazy, ktoré 
si určite nenechajte ujsť.

Ako v ,,Božom koši“ 

Pod dolinou sa nachádza 
platené parkovisko, takže 
sa netreba báť o svoje auto. 
Odtiaľto sa začína po mierne 
stúpajúcej lesnej ceste turis-

tická trasa vedúca k Mlynom 
– Oblazom. Cestou nezabud-
nite  na Jánošíkovu hlavu, 
ktorá na vás pozerá z ľavej 
strany. Počas daždivých dní 
táto skala dokonca „plače“. Na 
mieste zvanom Kobyliny je 
priepasť. Odvážlivci, ktorí sa 
odhodlajú pozrieť do tejto 70 
metrovej hĺbky, môžu pozoro-
vať na skalnej stene plesnivce, 
tiež koryto Kvačianky, ktorá 
túto dolinu vytvorila. Ďalej  
pokračujte po chodníku, lebo 
to najlepšie na vás ešte len 
čaká. Keď uvidíte drevenú 
tabuľu s odbočkou na Mlyny 
Oblazy, neváhajte sa vydať po 
skratke naľavo. Za 5 minút ste 
na Mlynoch, ktoré si vás urči-
te získajú. V rozprávkovom 
prostredí si môžete oddých-
nuť, urobiť piknik a samozrej-
me prezrieť si  túto skvostnú 
technickú pamiatku. Mlyny 
sú zrekonštruované, pracujú 
tu dobrovoľníci, ktorí radi 
porozprávajú aj ich zaujíma-

vú históriu. Vstup je zdarma 
a pohyb je voľný ako po areáli, 
tak aj v okolí mlynov. Ak vy-
stihnete slnečné počasie, je 
tu ako v Božom koši, areál je 
zaliaty slnkom a v jeho lúčoch 
sa trbliece pretekajúci potô-
čik. Toto miesto si musíte na 
prvý pohľad zamilovať. Pri 
vstupe – nad prvým mlynom 
je informačná tabuľa a kúsok 
od nej sa nachádza Ráztocký 
vodopád. 

Rodinný výlet

Výlet do Kvačianskej doli-
ny je vhodný pre všetky tipy 
turistov, rovnako pre deti, 
či dôchodcov, nakoľko nejde 
o náročnú trasu. Keďže Mly-
ny  - Oblazy sú významnou 
križovatkou, dá sa odtiaľto 
pokračovať rôznymi smermi. 
Môžete napríklad pokračo-
vať  na Veľké Borové a teda 
ísť po náučnom chodníku 
Prosiecka - Kvačianska doli-

na. Cez Veľké Borové, Svorad 
a Prosiecku dolinu to aj s ná-
vratom do Kvačian z Prosieka 
trvá 5 hodín. Vo Veľkom Bo-
rovom si môžete oddýchnuť 
v zrubovej reštaurácii a po-
tom sa pobrať cez lúky a Svo-
rad do Prosieckej doliny. Je 
kúzelná svojími skalnatými 
tiesňavami, ktoré miestami 
prechádzate za pomoci reťazí 
a rebríkov. Táto časť je pútavá 
aj pre deti, lebo získajú pocit, 
že dokázali niečo zaujímavé 
a dokážu si svoju šikovnosť 
a vytrvalosť. Po ukončení 
túry odporúčam unaveným 
turistom zostať v bufete na 
ihrisku, ktorý je hneď pri ústí 
doliny, občerstviť sa a počkať 
na zdatnejších kolegov, ktorí 
prejdú naprieč z Prosieckej 

doliny späť na parkovisko pri 
Kvačianskej doline a autom 
prídu po nich do Prosieka.

Nabudúce nás čakajú úžas-
né Roháčske plesá.

Spracovala: Ivona Dobišová
foto archív a int.

kAM NA VýLET

Mikroregión obcí Pod 
Panským dielom orga-
nizuje dňa 28. 04. 2012  
I. ročník výstupu na 
Panský diel pre dôchod-
cov obcí mikroregiónu.

Zraz účastníkov je na 
ŠACHTIČKE o 10.00 hod. 

Odchody autobusov 
z obcí: 

8:30 hod. – Podkonice  
(odvoz aj pre Baláže a Prie-
chod)

9:00 hod.  - Selce    ( odvoz 
aj pre Nemce )

9:00 hod.  - Slovenská 
Ľupča ( odvoz aj pre  Kyn-
ceľovú)   

Poplatky za autobus hradí 
mikroregión obcí. Po ukonče-
ní výstupu možnosť opeka-
nia slaninky, špekačiek a pod. 
Predpokladané ukončenie 
akcie  o 14.00 hod. Návrat 
domov zo Šachtičky pristave-
nými autobusmi alebo pešo 
po turistických chodníkoch. 

Pranostiky Výstup na Panský diel
Ľudové úslovia založené 
na pozorovaní a životných 
skúsenostiach obsahujúce 
najčastejšie predpoveď 
počasia, úrody a iných 
prírodných udalostí

Jar - Mokrá jar a mokré 
leto pritiahnu za sebou 
obyčajne jasnú jeseň.

Apríl - Koľko ráz pred Ďu-
rom zahrmí, toľko ráz po 
Ďure bude mráz. 

Cestou nezabudnite  na Jánošíkovu hlavu, ktorá na vás pozerá z ľavej stra-
ny. Počas daždivých dní táto skala dokonca „plače“.

Keď uvidíte drevenú tabuľu s od-
bočkou na Mlyny Oblazy, neváhajte 

sa vydať po skratke naľavo.

Tam, kde hlava Jánošíka plače

Inzercia
 
Veterinárna klinika Rudohorská 14, BB-Sásová 
ponúka vakcináciu vašich miláčikov u vás doma za 
cenu ako v ambulancii, rozvoz granulovaného krmiva 
za najnižšie ceny v Banskej Bystrici a kastráciu vašej 
mačičky za špeciálnu cenu iba pre Slovenskú Ľupču. 
Telefonický dohovor: 0911 184 429   
www.petservis.sk
 
Hľadám podnájom – 2 až 2,5 izbový byt v Slovenskej 
Ľupči, aj v rodinnom dome. Kontakt: 0904 671268
 
Kúpim kladivkový šrotovník v dobrom stave.  
Kontakt: 0949 163 933

Oznam
 
Základná organizácia Slovenského zväzu záhradkárov v Slo-
venskej Ľupči organizuje 14. apríla (sobota) 2012 autobusový 
zájazd naVeľtrh potrieb pre záhradkárov do Trenčína. Pre návštev-
níkov je pripravený bohatý sprievodný program a široký sortiment 
osív, sadbového materiálu a rôznych záhradkárskych potrieb.
Súbežne prebiehajúce výstavy:
VČeLÁR – 16. ročník výstavy včel. potrieb a včelích produktov
POĽOVníCtVO – 5. ročník výstavy poľovníckych potrieb. 
Odchod účastníkov zájazdu je 14. 4. (sobota) 2012 o 7.00 ráno 
z autobusovej zastávky  na Námestí SNP. Zľavy na vstupnom 
(50%) 1. majitelia kupónu z časopisu Záhradkár č. 3 a 4, 2. čle-
novia SZZ s preukazom a nalepenou členskou známkou za rok 
2012 Záujemcovia sa môžu prihlásiť na obecnom úrade v Slo-
venskej Ľupči v čase od 10. do 12. apríla 2012. 
Poplatky: členovia SZZ – 3 eurá, rodinní príslušníci – 4 eurá, 
ostatní – 5 eur, za členov ZO SZPB  platí organizácia.

kam cez víkend alebo spoznaj krásy Slovenska
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PRIESTOR PRE ŠkOLY

Centrum 
voľného času

V našej obci pripravujeme 
založenie Centra voľného 
času, v ktorom budú môcť 
pôsobiť rôzne organizácie, 
občania našej obce aj okoli-
tých obcí. Prosíme a zároveň 
vyzývame zástupcov všetkých 
záujmových skupín, združení, 
ktorí sa zaoberajú voľnočaso-
vými aktivitami ( šport, tanec, 
remeselnícka činnosť, turisti-
ka a iné) mládeže a dospelých 
do 30 rokov, aby sa prihlásili 
na sekretariáte obecného 
úradu, kontakt: sekretariat@
slovenskalupca.sk

V rámci projektu Zdravá 
škola sa na našej škole 
19. 3.  uskutočnil už tretí 
ročník tanečnej súťaže 
Tancom proti drogám. 

Súťaž prebiehala v te-
locvični ZŠ, v ktorej to od 
začiatku vrelo a tancovalo. 
Súťažilo sa v dvoch kategó-
riách - vystúpenie jednotliv-
cov a vystúpenie tanečných 
skupín. Porota mala veľmi 
ťažkú úlohu vybrať naj-

lepších tanečníkov, pretože 
všetky vystúpenia boli za-
ujímavé a originálne. V ka-
tegórii jednotlivcov sa na 
1. mieste umiestnila vždy 
usmiata Vanessa Voskárová 
z I. A, na 2. mieste Timea 
Barlová z II. A a na 3. mieste 
skončili dve tanečníčky, An-
drea Vaninová z V. B a Sofia 
Poliaková z II. A. Zo skupín 
si aj tento rok  prvé miesto 
obhájila  skupina „Dance 
stars“, v zložení Veronika 

Roštárová, Lukáš Roštár 
(VIII. B), Kristína Pavlíková 
(IX. A), Petra Chabanová, 
Lucia Kubečková a Silvester 
Roštár (IX. B). Na 2. mieste 
sa umiestnili dievčatá z V. 
A - Alexandra  Laštiako-
vá, Tamara Procháczková, 
Tereza Halajová,  Viktória 
Foltányová a Nikola Barlo-
vá zo VI. A triedy. Bronzové 
medaily získali dve skupiny:  
Lívia Soláriková, Kristína 
Bartošová a Adriana Kúdel-
ková z V. B a dvojica Ivona 
Petríková, Nella Soláriková 
z II. A. Ďakujeme všetkým 
tanečníkom, ktorí neleni-
li a zapojili sa do tanečnej 
súťaže na našej škole, poro-
te, skvelým moderátorom 
Kristínke Pavlíkovej a Sil-
vestrovi Roštárovi a tiež 
všetkým žiakom, ktorí 
svojich spolužiakov  prišli 
povzbudiť a vytvorili super 
atmosféru. 

kedysi v dávnej minu-
losti to bola pohanská 
bohyňa smrti, symbol 
biedy, zla, nemoci a zimy.

Podľa povery ľudia ve-
rili, že keď ju na jar vynesú 
z dediny a zničia, zbavia sa 
všetkých pohrôm, chorôb 
ľudí aj dobytka, sucha, po-
žiarov, ba porazia aj zimu. 
Postupom času sa z tohto 
obyčaja stal veselý jarný 
zvyk, plný žartov a radosti 
z prichádzajúcej jari. Túto 
ľudovú tradíciu ako i ostat-
né skvosty našich predkov, 
vzácne kultúrne a jazykové 
dedičstvo, by sme mali i na-
ďalej chrániť a odovzdávať 
ďalším generáciám. Práve 

preto sme sa i my v mater-
skej škole rozhodli prvýkrát 
venovať posledný marcový 
pondelok Morene. Deti sa 
s veľkou chuťou pripravovali 
na tento deň. Učili sa pesnič-
ky, ľudové povedačky a pre-
káračky, dokonca v nárečí. 
S pomocou pani učiteliek 

zhotovili slamenú Morenu 
a obliekli ju do kroja. Ko-
nečne nadišiel dlhoočaká-
vaný deň. Ráno o desiatej 
hodine sa deti s radostným 
očakávaním niečoho nového 
a neznámeho zoradili pred 
škôlkou. Odtiaľ niesli na čele 
sprievodu Morenu a za spe-

vu piesní: Jar k nám letí.., Sl-
niečko sa zobudilo..., Anička 
dušička..., Horehron... prišli 
k potoku Ľupčica. Tam Mo-
renu vyzliekli z kroja a so 
slovami prekáračiek a skan-
dovaným prednesom rýmo-
vačiek: „Morena, Morena, 
kde si prebývala? Morena, 
Morena za kohos zomrela? 
Smrť nesieme, vynesieme, 
nové leto prinesieme“, ju 
hodili do potoka. Spiatoč-
nú cestu sprevádzala veselá 
nálada a radosť z privítania 
prichádzajúcej jari. V škôl-
ke deti zasadli k chutnému 
obedu a ešte dlho si v po-
stieľkach šepkali, čo pekné 
a nezabudnuteľné zažili. 

Kolektív MŠ

Naše talenty
Materská škola sa zúčastnila 

na okresnom kole XXVII. roční-
ka výtvarnej súťaže ,,Vesmír 
očami detí“, ktorú organizo-
vala Slovenská ústredná hvez-
dáreň v Hurbanove v spolu-
práci s hvezdárňou v Banskej 
Bystrici. V tejto súťaži dosiahol 
veľmi pekný úspech ADAMKO 
SOLÁRiK z našej MŠ, ktorý 
si 20. marca 2012 slávnostne 
prevzal diplom a vecnú cenu 
na výstave v Thurzovom dome 
v Banskej Bystrici. Jeho práca 
s názvom ,,Lietajúce UfO“ 
postupuje do celoslovenského 
kola. Aj v tomto kole mu praje-
me veľa úspechov.

14. 3. 2012 sa v MŠ usku-
točnilo školské kolo 
v speve a recitácii, kde 
sa stretli víťazi tried-
nych kôl zo všetkých 
tried. Svojím preja-
vom určite zaujali 
obecenstvo, ktoré 
tvorilo päť tried 
naších škôlkarov. Súťa-
žiacich okrem diplomu, 
omaľovanky a sladkej 
odmeny určite potešil 
veľký potlesk, ktorý 
si zaslúžili za svoje 
výkony.    Učiteľky MŠ 

Škola – základ  
vzdelania

Základná škola Sama Cam-
bela Slovenská Ľupča pozýva 
všetkých, ktorí sa zaujímajú 
o to, do akých akých projek-
tov je škola zapojená, ako sa 
modernizuje výchovno-vy-
učovací proces využívaním 
informačno-komunikačných 
technológií nielen v klasických 
učebniach, ale aj  v učebni in-
formatiky, multimediálnej či 
v triede s interaktívnou tabu-
ľou, na slávnostnú akadé-
miu 22. apríla  o 16.00 hod. 
v Miestnom kultúrnom 
stredisku Slovenská Ľupča.

ZŠ Slovenská  Ľupča

Regionálna 
výchova v škole

Vynášanie Moreny je sta-
rý zvyk, ktorý symbolicky 
pretrváva  v obciach dodnes. 
Morena bola staroslovanská 
bohyňa zimy a smrti. Zosob-
ňovala niečo, čoho sa ľudia 
chceli na jar zbaviť. Rozlúč-
kou s Morenou privolávali 
teplú a životodarnú jar. Táto 
tradícia sa zachovala v jemne 
obmenených podobách v rôz-
nych kútoch Slovenska.

V rámci regionálnej vý-
chovy naši žiaci na krúžku 
Spoznaj ľupčiansky chotár 
vytvorili slamenú bábku v ži-
votnej veľkosti, vyrobenú 
z drevených palíc v tvare kríža 
a oblečenú do ženských šiat. 
Dievčatá oblečené v krojoch 
v sprievode našich malých ha-
sičov a ostatných žiakov školy 
Morenu spoločne odniesli 
k sútoku Ľupčice s Hronom, 
tam jej zaspievali, podpálili 
ju a pustili dolu Hronom so 
želaním krásnej jari. 

Učitelia regionálnej výchovy

Morena – dedičstvo po našich predkoch

Tanečná súťaž „Tancom proti drogám“

krásny úspech v prednese poézie a prózy
 
20. marca 2012  repre-
zentovali dvaja žiaci našu 
školu v súťaži Hviezdosla-
vov Kubín – regionálne 
kolo s výsledkom:

ii.  kategória: Timotej 
Piliarkin – 2. miesto
iii. kategória:  Terézia 
Šusteková – 1. miesto 
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Chlapci sa nestratili a po dobrom výkone  skon-
čili na 3. mieste.

Do ZUŠ-ky som prvýkrát 
zavítal ako 6-ročný (1998). 
Vtedy ešte sídlila v starej bu-
dove na Czambelovej ulici. 
Za svoj historicky prvý od-
bor som si vybral výtvarný, 
nakoľko som sa ako 6-ročný 
chlapček chcel veľmi naučiť 
kresliť. Chodil som do triedy 
k pani učiteľke Janke Kraja-
novej, trieda sa nachádzala 
v podkrovnej časti budo-
vy.  Pamätám sa, že vtedy 
so mnou ešte chodil aj môj 
brat. Postupom času som 
sa ešte prihlásil aj na hus-
le (1999) a klavír (2000), 
avšak moja vôľa bola menšia 
ako vábnosť voľného času. 

Na výtvarnú som chodil 4 
roky, na husle 2 roky a na 
klavír rok. A potom to pri-
šlo! Literárno – dramatický 
odbor! Naša prvá zostava 
pozostávala z Peti Dulovej, 
Biany Herkovej, Sisi Slabe-
ciusovej, Adi Steinhübelo-
vej, Andy Sza-bovej, Aďa 
Tokára a mňa (po rokoch sa 
táto partia všelijako pome-
nila, ja a Andy sme tam však 
dodnes). Kým sme sa k LDO 
pridali ja s Aďom, baby mali 
za sebou už nejedno vystú-
penie. Prvá hra, v ktorej som 
si zahral, sa volala Ako raper 
ťahal repu. Hral som v nej 
ožratého VPP-čkara. Hra 

mala v tom čase úspech, čo 
nám dávalo stále väčšiu chuť 
tvoriť. Potom prišla dnes už 
„kultovka“ Mišo (po jej odo-
hratí ma ešte dodnes niekto-
rí starší ľudia v Ľupči volajú 
Mišo...), ďalej naša autorská 
hra „www.jazatonEMOzem.
sk“, ďalšia autorská hra Tri 
prasiatka, potom Rysavá ja-
lovica, rok prestávka a tento 
rok opäť autorská hra s ná-
zvom „Výhra“. Časom sa 
k nám pripojili ďalší žiaci, 
takže sa nám LDO rozrástlo 
až na tri skupiny (deti, mlad-
ší, starší). Sám som ešte 
hosťoval u mladších v hre 
O neposlušných kozliatkach 

(2010), dokonca aj v báb-
kovom divadle v humne 
Domu remesiel (Peniažky, 
Pes a mačka, Čarovné gajdy, 
Driekynská skala). Máme za 
sebou aj prvé miesto v súťa-
ži Bystrická improliga z roku 
2011, kedy sme dokonca 
porazili niekoľkonásobných 
víťazov. V roku 2010 som sa 
po 8 rokoch vrátil k výtvar-
nej a tento rok som sa vrátil 
ku klavíru. V decembri som 
mal svoj prvý (aj keď „len“ 
triedny) koncert. Verím, 
že pokiaľ budem chodiť do 
ZUŠ-ky, stále sa bude roz-
rastať o nových žiakov, bude 
stále skvalitňovať nielen 

úroveň umeleckého vzde-
lania, ale aj svoje výsledky. 
Verím aj, že sa zapíše nielen 
do dejín ľupčianskych, ale aj 
slovenských (a ktovie, mož-
no aj svetových) ako škola, 
ktorá vychovala nejednu 
osobnosť svetového mena. 
A nezabudnite, na umenie 
nikdy nie je neskoro!

P.S.: Priaznivcov hudby po-
zývame 25. 4. 2012 o 17:00 
do MKS na Koncert populár-
nej hudby a všetky mamičky, 
ale aj oteckov a deti pozý-
vame 13. 5. 2012 o 15:00 
hodine na koncert ku Dňu 
matiek (tiež MKS).

Roman Vaňo

Môj život so ZuŠ-kou
PRIESTOR PRE ŠkOLY

Víťazné družstvo starších žiakov

Peťo Váš, Maťo Majer, Radko Katrenčík, Ivo Kováč, Martin 
Váš, Jakub Šimúth, Marek Žabka, Radko Dula, Viki Sedlá-

ček, Tomáš Jasenovec, Tomáš Rončák, Martin Majer

Náš tím, ktorý skončil na 5.Mieste

Futbalové turnaje žiakov a prípravkyRastú nám talenty

Správna odpoveď zo strany 12 je:                             b.  Ján werich

Peťko Lakomčík preberá ocenenie z rúk starostu p. Macáka.

Mesiac marec je tradične 
vyvrcholením halovej 
sezóny a tým aj zimnej 
prípravy žiakov pred 
začiatkom jarnej časti 
futbalového ročníka. Sme 
veľmi radi, že tento rok 
sa nám podarilo zalo-
bovať na futbalovom 
zväze  a organizácia 
troch turnajov pripadla 
nám, v našom novom 
športovom areáli pri ZŠ. 

Dňa 3.3.2012 si ako prví 
so svojimi rovesníkmi zme-
rali sily naši mladší žiaci 
o „Pohár Jána Šutku“. Ich 
súpermi boli mladí futbalis-
ti z klubov: FK Jupie Ban-
ská Bystrica, ŠKM SAVON 
Banská Bystrica, FK DUKLA 
Banská Bystrica, ŠK Badín, 
FK Jasenie. Turnaj presved-
čivo vyhrali futbalisti FK 
DUKLA Banská Bystrica. No 

ani naši chlapci sa nestratili 
a po dobrom výkone skonči-
li celkovo na 3. mieste. 

Druhým v poradí bol tur-
naj starších žiakov o „Po-
hár ObFZ“. Dňa 11.3.2012 
hralo celkovo 7 družstiev: 
Slovenská Ľupča „A“, Slo-
venská Ľupča „B“ (narýchlo 
nahradila družstvo zo Sta-
rých Hôr), ŠKM Savon Ban-
ská Bystrica, FK Jasenie, 
FK Beňuš, 1.FK Horehron, 
Partizán Čierny Balog. Naši 
chlapci si viedli veľmi dobre 
keď družstvo „B“ posilnené 
našimi tromi hráčmi v sú-
časnosti hrajúcimi za ŽP 
ŠPORT Podbrezová skonči-
lo na 1. mieste a získali tak 
pre Slovenskú Ľupču putov-
ný pohár. Naše „A“ družstvo 
skončilo síce na 5. mieste 
ale výkonom nesklamalo. 
V dvoch zápasoch proti 
ŠKM SAVON a 1. FK Ho-

rehron im chýbal len kúsok 
šťastia lebo futbalovo určite 
neboli horší ako ich súperi.

Posledným bol turnaj 
prípraviek o „Pohár firmy 
MIS“. Divácky najatraktív-
nejší zážitok nám prinieslo 
až 12 družstiev. V sobotu 
17.3.2012 sa odohralo cel-
kom 32 zápasov na dvoch 

ihriskách v ZŠ 
( hala + ume-

lá tráva). Burcujúcu divác-
ku kulisu nám pripravilo 
množstvo rodičov a krásny 
futbalový zážitok samot-
ní hráči. Naši chlapci nám 
urobili veľkú radosť, keď 
v ťažkej konkurencii skon-
čili celkovo na vynikajúcom 
druhom mieste. Nad ich 
sily boli len ich rovesníci 
z Dukly Banská Bystrica. 
A tu sú naši chlapci  q

Zúčastnené družstvá: 
DUKLA Banská Bystrica, 
MFK Banská Bystrica, JU-
PIE Podlavice (2 družstvá), 
Partizán Čierny Balog (2 
družstvá), ŠK OPL Poniky 
(2 družstvá), Sokol Me-
dzibrod, ŠK Badín, Baník 
Ľubietová a OFK Sloven-
ská Ľupča                  

 (lub)



 ĽUPČIANSKE             zvesti 

ŠPORT

Začína sa jarná časť futbalovej sezóny 2011/2012

ĽUPČiAnSKe ZVeSti, mesačník pre občiansku komunikáciu • Vydáva: Obec Slovenská Ľupča. EV 3587/09 • Adresa redakcie: Obecný úrad Slovenská Ľupča, Námestie 
SNP 13, 976 13 Slovenská Ľupča • tel: 048/472 32 16 • fax: 048/472 32 14 • e-mail: zvesti@slovenskalupca.sk • www.slovenskalupca.sk • Šéfredaktorka: Elena Debnárová  
Redakčná rada: Janka Balážová, Anna Štubianová, Milan Bruchanik, Ľuboš Bakaljar, Ivona Dobišová, Erika Lamperová • Jazykové korektúry: Anna Štubianová  
tlač: DALI-BB, s.r.o. Grafika: Martin Tužinský • nePReDAJnÉ • Uzávierka budúceho čísla 20. 4. 2012 • Niektoré texty sú bez redakčnej úpravy • ReDAKCiA Si VYHRADZUJe 
PRÁVO KRÁteniA A ÚPRAVY RUKOPiSOV! • Zadané do tlače: 30. marca 2012 • Vydavateľ nezodpovedá za obsah a pravdivosť reklamných a inzertných oznamov.

Vážení športoví priaznivci, 
vážení občania, dovoľte, aby 
som vás pred otvorením jar-
nej časti sezóny 2011/2012 
oboznámil so stavom 
prípravy našich družstiev 
aj s dianím vo futbalovom 
klube počas prestávky.

Spokojnosť iba čiastočná

Ako vám je určite zná-
me, v súťažiach organi-
zovaných Stredosloven-
ským futbalovým zväzom 
máme zaradené tri druž-
stvá. Družstvo dospelých 
(„A“ družstvo) sa po je-
sennej časti umiestnilo na 
5. mieste a družstvo star-
ších žiakov je zatiaľ na 6. 
mieste. V súťažiach ObfZ 
Banská Bystrica máme 
zaradené aj novovytvore-
né družstvo naších náde-
jí – prípravky, ktoré hrá 
svoju súťaž turnajovým 
spôsobom a nakoniec 
družstvo starých pánov. 

S doterajším pôsobením 
všetkých našich družstiev 
je len čiastočná spokojnosť. 
Jesennú časť z pohľadu vý-
konnosti hodnotil výbor 
OFK na svojich zasadnu-
tiach v novembri a decembri 
2011. Bolo skonštatované, 
že postavenie našich druž-
stiev v tabuľkách mohlo 
byť rozhodne lepšie, ale 
s prihliadnutím na všetky 
skutočnosti a vplyvy je pri-

merané. S veľkými problé-
mami sa stretávalo vedenie 
OFK hlavne pri družstve 
dospelých. Hneď na začiat-
ku súťaže sme prišli o dvoch 
hráčov základnej zostavy 
(Lakomčík, Braučok), ktorí 
boli po fauloch zranení a ich 
zranenie pretrváva doteraz. 
V ostrom protiklade je aj 
vyradenie nášho ďalšieho 
hráča (D. Svetlík), o ktoré sa 
„postaral“ svojím rozhodnu-
tím SsFZ po kontroverznom 
až škandalóznom zápase 
v Detve. Keď k uvedeným 
problémom prirátame pri-
rodzený počet zranení a ďal-
ších osobných dôvodov hrá-
čov, nie je sa čo čudovať, že 
ku koncu jesennej časti sme 
doslova čakali na prestávku.

Nerozhodnosť žiakov

Pri družstvách starších 
a mladších žiakov bol a na-
ďalej pretrváva problém 
nízkeho počtu hráčov a ich 
nerozhodnosť, či vlastne 
chcú alebo nechcú hrať fut-
bal. Preto presvedčenie mla-
dých hráčov a mnohokrát aj 
ich rodičov o potrebe zod-
povedného prístupu pri tzv. 
súťažných športoch bude 
aj naďalej dôležitou úlohou 
vedenia a trénerov OFK. Ak 
sa nám v blízkej budúcnosti 
nepodarí zlepšiť zodpoved-
nosť a prístup mladých hrá-
čov, bude mať ľupčiansky 
futbal podobné problémy 

ako sú v Selciach, Ponikách 
a iných obciach regiónu, kde 
mládežnícky futbal už prak-
ticky neexistuje. 

Nový tréner

V rámci prípravy malo 
„A“ družstvo naplánovaných 
niekoľko prípravných zápa-
sov. Všetky sa uskutočnili na 
umelej tráve. 12. 2. 2012 ŽP 
ŠPORT Podbrezová „18“ (UT 
Podbrezová), 18. 2. 2012 ŠK 
Sokol Jakub (UT Radvaň), 
25. 2. 2012 ŠK Hrochoť (UT 
Zvolen), 29. 2. 2012 ŠK Ba-
dín (UT Dukla BB), 4. 3. 2012 
Baník Štiavnické Bane (UT 
Radvaň), 11. 3. 2012 FK Jase-
nie (UT Radvaň), 18. 3. 2012 
ŠK Sásová (UT Radvaň). Po 
jesennej časti sa OFK dohodol 
na odchode trénera „A“ druž-
stva pána Pintera a nahradil 
ho náš ešte stále hrajúci hráč 
Dušan Mačkovič. Dušanovi 
držím palce, aby sa mu poda-
rilo obnoviť súdržnosť medzi 
hráčmi a s naším oslabeným 
kolektívom udržať sa v 5. lige 
sk.C.

Halové možnosti

Družstvá mladších, star-
ších žiakov a prípravky odo-

hrali v rámci prípravy nie-
koľko zápasov a halových 
turnajov. Som veľmi rád, že 
vyvrcholením prípravy boli 
halové turnaje organizova-
né u nás v Slovenskej Ľupči 
v novej hale ZŠ. Tu by som 
sa ešte pristavil. V Sloven-
skej Ľupči sa podarila nao-
zaj dobrá vec, výnimočná aj 
v rámci celej republiky. Veď 
ktoráže obec alebo aj niekto-
ré mestá sa môžu pochváliť 
takým nádherným špor-
tovým areálom ako máme 
u nás v ZŠ Sama Cambela? 
Tento projekt sa podarilo 
zrealizovať vďaka vedeniu 
ZŠ a Miškovi Hlaváčovi 
v súčinnosti s OÚ a poslan-
cami OZ v Slovenskej Ľupči. 
Teraz naozaj vidno, že keď 
sa rozumní ľudia spoja pre 
dobrú vec, dá sa uskutoč-
niť aj v hospodársky ťažkej 
dobe, čoho príkladom je aj 
naša nová hala. Chcem vy-
sloviť presvedčenie, že pod-
mienky, ktoré sme vytvorili 

pre podporu organizované-
ho športu ale aj pohybových 
aktivít ostatných občanov 
nevyjdú naprázdno. Verím, 
že aj s pomocou takýchto 
projektov budeme naďalej 
získavať deti a mladých ľudí  
pre aktívny šport a futbal 
zvlášť.   

Spomenuté akcie sú uve-
dené aj v informačnej bro-
žúrke Kalendárium 2012 
Kam v Slovenskej Ľupči, 
ktoré ste dostali do schrá-
nok koncom februára.

Nakoniec mi dovoľte 
ešte jednu smutnú spo-
mienku.

V samom závere roka 
2011 sme sa rozlúčili 
s naším dlhoročným ak-
tívnym členom, priate-
ľom a futbalovým fanú-
šikom 

Marianom Hlaváčom
Nedá sa v krátkosti po-

písať jeho prínos pre roz-
voj futbalu a športu v na-
šej obci, ale okrem iného 
sa výraznou mierou za-
slúžil o vzhľad nášho fut-
balového ihriska a mno-
hým utkvel v pamäti ako 
ujo Maňo - náš hlásateľ. 
Žiaľ, choroba a vek spô-
sobili, že už nie je medzi 
nami a veľmi krátko po 
tom, ako opustil naše 
rady jeho brat Bernard, 
odišiel aj on - navždy.

Česť jeho pamiatke.

Ľuboš  Bakaljar
 člen výboru OFK

Rozpis súťaže na jar 2012 pre „A“ družstvo dospelých:
Dátum: Zač. zápasu: Súperi:
 
25. 3. 2012 15,00 hod. Slovenská Ľupča - krupina
 
01. 4. 2012  Pliešovce - Slovenská Ľupča
 
08. 4. 2012 15,30 hod. Slovenská Ľupča - Selce
 
15. 4. 2012 15,30 hod. Slovenská Ľupča - Šalková
 
22. 4. 2012  Medzibrod - Slovenská Ľupča
 
29. 4. 2012 16,00 hod. Slovenská Ľupča - Lutila
 
06. 5. 2012  Hodruša-H. - Slovenská Ľupča
 
13. 5. 2012 16,30 hod. Slovenská Ľupča - Detva
 
20. 5. 2012  Priechod - Slovenská Ľupča
 
27. 5. 2012 17,00 hod. Slovenská Ľupča - Repište
 
03. 6. 2012  Hrochoť - Slovenská Ľupča
 
10. 6. 2012 17,00 hod. Slovenská Ľupča - žarnovica
 
17. 6. 2012  Sásová - Slovenská Ľupča

V dňoch 26. 1. 2012 a 2. 
2. 2012 sa žiaci našej ško-
ly na zúčastnili obvodnom 
kole v streľbe zo vzducho-
vej pušky a nesklamali.

Družstvo starších žiakov 
v zložení Martina Rando-
vá, Viliam Valent a Martin 
Korbel a družstvo mladších 
žiakov v zložení ema Laštia-
ková, Lukáš Roštár a Jo-
zef Rochovský si vystrieľali 
1. miesto v súťaži družstiev 
a tým zároveň aj postup na 

majstrovstvá kraja, ktoré 
budú v Žiari nad Hronom. 
K tomu pridali ešte aj 1. 
miesta v súťaži jednotlivcov 
– Martina Randová, Viliam 
Valent, Ema Laštiaková. ema 
Laštiaková bola zároveň aj 
najlepšou strelkyňou v bo-
dovom hodnotení obidvoch 
kategórií. Dve 4. miesta si 
z obvodných kôl priniesli žia-
ci školy, a to dievčatá, ktoré 
súťažili vo volejbale a chlapci, 
ktorí si zase zmerali sily vo 
florbale.

Strelci opäť  úspešní
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